
zpravodaj

Vamberecký
Velikonoce
Název vznikl z VELKÉ 
NOCI, nejdůležitějšího 
křesťanského svátku vs-
tání z mrtvých. Pro nás 
všechny svátek jara. Sym-
bolem se stalo vajíčko 
- zárodek nového života 
a pomlázka. Základem je  
slovo ,,pomladit“. Někde 
se chodí na mrskačku, 
šmegustr, šmirgust, ale 
vždy je to stejné. Radost 
ze života, zima skončila, 
sluníčko svítí. Pánové 
mohou beztrestně 
,,pomladit“dámy, kluci 
holky a co si budeme 
povídat, ženské pohlaví 
to, že dostalo na za-
dek, bere jako poctu. 
Tak pánové, kluci, je to 
jediná příležitost, kdy 
vám to ženské nevrátí. 
Tak do toho! 

Krásné Velikonoce přeje 
redakční rada.

Květa Krpačová

Foto: Zdeněk Fabiánek

4. 2012



Velikonoční jarmark

Foto: Zdeněk Fabiánek
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Ze zasedání Rady města
Rada města Vamberk se na svém 
35. zasedání dne 29. února 2012 
usnesla:
1)  Schválila plnění usnesení z RM 

č. 34.

2)  Schválila smlouvu č. 012/RK/

Kv/OUN/12/N - Rekonstrukce 

vodovodu v Pekle nad Zdobni-

cí jako nedílnou součást zadání 

výběrového řízení.

3) Vzala na vědomí rozhodnu-

tí Ministerstva dopravy ČR 

o zařazení nových úseků ob-

chvatu města do sítě silnic I. 

třídy a o vyřazení původních 

úseků silnic I/14 a I/11 ze sítě 

komunikací I. třídy a uložila 

starostovi a pracovnici odboru 

Správa majetku a rozvoje měs-

ta jednat s odborem dopravy 

KÚ Hradec Králové o začleně-

ní vyřazených úseků do silniční 

sítě nižšího typu.  

4)  Rozhodla vydat kladné vyjád-

ření k udělení licence na pro-

vozování vnitrostátní veřejné 

linkové osobní dopravy pro 

AUDIS BUS s.r.o. Rychnov 

nad Kněžnou pro linku:

 a) 660204 Rychnov nad Kněž-

nou – Vamberk – Doudleby nad 

Orlicí – Kostelec nad Orlicí

 b) 660155 Solnice – Rychnov 

nad Kněžnou – Lupenice – 

Vamberk – Doudleby nad Orli-

cí – Kostelec nad Orlicí.

5)  Projednala a schválila výroční 

zprávu Pečovatelské služby 

za rok 2011.

6)  Projednala žádost o povolení 

rozšíření komunikace č. parc. 

796/1 u napojení komunikace 

na parc. č. 38/12 v Pekle nad 

Zdobnicí a postoupila ji k po-

souzení pracovnici odboru 

Správa majetku a rozvoje měs-

ta.

7)  Projednala a schválila zápis 

z jednání kulturní komise ze  

dne 13.02.2012.

8)  Projednala a schválila dohody 

o uznání a splátkách dluhu a po-

věřila starostu jejich podpisy:

 a) pro pana Milana Keleše 

a paní Kristinu Gombošovou 

– částku 18.878 Kč splatí ve 12 

splátkách

 b) pro pana Jiřího Gomboše 

a Ingridu Gombošovou – část-

ku 20.860 Kč splatí v 18 splát-

kách.    

9)  Projednala vyjádření společ-

nosti AQUQ SERVIS, a.s. 

ke stavu dodávky pitné vody 

pro čp. 38, čp. 116, čp. 135, 

čp. 127 a RD manželů Mačato-

vých v Merklovicích a souhlasí 

s prvním navrženým řešením - 

výměnou sekčních šoupat.

10)  Projednala Vyhodnocení bez-

pečnostní situace v katastru 

města Vamberk a vzala ho 

na vědomí. Doporučila jeho 

zveřejnění ve Vambereckém  

zpravodaji. 

11)  Vzala na vědomí souhlas s pro-

dloužením zápůjční smlouvy 

na sbírkové předměty Muzea 

a galerie Orlických hor – palič-

kovaný znak města Vamberk, 

sádrový model J. Husa. 

12)  Schválila pronájem 1 místnosti 

v bývalých prvních třídách čp. 

260 Tyršova ulice p. Jaroslavu 

Cabalkovi za účelem zřízení 

provozní kanceláře s účinností 

od 01.03.2012 a pověřila sta-

rostu podpisem nájemní smlou-

vy.

13)  Na základě návrhu a žádosti 

vedoucí Městské knihovny:

 a) postoupila návrh na vydání 

omalovánek Vamberka kulturní 

komisi

 b) schválila změnu ceníku In-

formačního centra (fax 16 Kč/

strana, inzerce 50 Kč/měsíc),

 c) schválila zapojení MK 

do akce Noc s Andersenem

 d) schválila ocenění „Králů 

knihoven“ v rámci akce Březen 

měsíc knihy knižním darem (8 

knih v ceně do 200 Kč za jed-

nu).

14)  Rozhodla na základě výběro-

vého řízení o nájemci prostor 

v ZŠ Vamberk - školní jídelny. 

Smlouva bude podepsána se 

SODEXO s.r.o. Praha. Součas-

ně pověřila starostu podpisem 

nájemní smlouvy. 

15)  Rozhodla na základě žádosti 

organizátorů festivalu Vam-

berák, konaného v sobotu 

23.06.2012, přispět na organi-

zaci a tvorbu uměleckého pro-

gramu částkou 5.000 Kč.

16) Schválila ukončení nájemní-

ho poměru k bytu v ZŠ ke dni 

29.02.2012  a uložila řediteli 

ZŠ předložit návrh na další vy-

užití bytu.

17)  Jmenovala komisi pro otevírání 

obálek a hodnocení nabídek ve-

řejné zakázky na stavební práce 

na akci „Rekonstrukce vodovo-

du v Pekle n. Zd.“ ve složení: 

Ing. Jiří Mazúch, Ivo Jiřele, 

Karel Bačina, Zuzana Rousko-

vá, Ing. Josef Šlechta.

18)  Jmenoval komisi pro otevírání 

obálek a hodnocení nabídek ve-

řejné výzvy „Dodávka doprav-

ního automobilu pro jednotku 

JSDH Vamberk“ ve složení: 

Ivo Jiřele, Stanislav Vimer, Ja-

roslav Pavelka, Ing. Martina 

Jusková.

19)  Rozhodla na základě výběro-

vého řízení o změně mobilního 

operátora – Smlouva o posky-

tování zvýhodněných podmí-

nek - bude uzavřena se společ-

ností Vodafone a.s. s účinností 

od 01.04.2012 a pověřila sta-

rostu podpisem smlouvy.

20)  Rozhodla přispět oddílu nohej-

balu TJ Sokol Peklo na „Nohej-

balový ples“ částkou 1000 Kč.

   

Rada města Vamberk se na svém 
37. zasedání dne 14. března 2012 
usnesla:
1)  Schválila plnění usnesení z RM 

č. 35 a RM č. 36.

2)  Schválila Smlouvu o smlou-

vě budoucí o zřízení věcného 

břemene – akce: Rekonstrukce 

vodovodu v Pekle nad Zdobni-

cí a pověřila starostu jejím pod-

pisem.

3)  Rozhodla zadat zpracování po-

sudku ČOV Vamberk společ-

nosti KV Engineering, s.r.o.  

4)  Projednala žádost o příspěvek 

na obnovu zastaralé aparatury 

pro hudební tělesa působící 

v MKS a rozhodla jí nevyho-

vět.

5)  Projednala Smlouvu o užití 

stavby silnice I. třídy a uložila 

starostovi požadovat na ŘSD 

zapracování připomínek 

a v případě jejich akceptování 

ho pověřila podpisem upravené 

smlouvy.

6)  Projednala žádost o finanční 

příspěvek pro Středisko pro ra-

nou péči Liberec, o.p.s. a roz-

hodla příspěvek z úsporných 

důvodů neposkytnout.

7)  Projednala vyjádření Euroregi-

onu GLACENSIS k ukončení 

členství města Vamberk. RM 

i přesto trvá na ukončení člen-

ství. 

8)  Projednala a schválila proná-

jem bytu v budově ZŠ pí Lence 

Štajnerové a to na dobu urči-

tou jednoho roku s možností 

opakovaného prodloužení. Ná-

jemce bude současně pečovat 

o tělocvičnu.    

9)  Projednala oznámení ředitel-

ky MŠ Vamberk o zápisu dětí 

do mateřské školy a o dni ote-

vřených dveří na obou pracovi-

štích mateřské školy a vzala je 

na vědomí.

10)  Projednala stanovisko společ-

nosti AQUA SERVIS, a.s. k zá-

měru řešení odkanalizování 

lokality Bačinka a pověřila sta-

rostu a pana K. Bačinu dalším 

jednáním s Ing. Vyčítalem. 

11)  Vzala na vědomí nabídku 

společnosti SUHOX, s.r.o. 

na dlouhodobý pronájem či 

odkup zemědělských pozemků 

ve vlastnictví města a pověřila 

starostu a tajemníka zjištěním 

podmínek dlouhodobého pro-

nájmu. 

12)  Projednala žádost organizace 

MSK TRIAL CLUB Kostelec 

n.. Orlicí o souhlas s uspořá-

dáním MATRIX RALLY 2012 

dne 28.07.2012 a rozhodla ji 

odložit a požádat organizátory 

o upřesnění uvažovaných tras. 

RM zásadně nesouhlasí s vede-

ním RZ po místních komunika-

cích. 

13)  Vzala na vědomí informaci 

tajemníka o přípravě na prove-

dení personálního a procesní-

ho auditu na městském úřadě 

ve Vamberku.

14)  Projednala žádost o příspěvek 

na částečnou úhradu služeb po-

skytovaných PS Rychnov nad 

Kněžnou paní K. Divíškové 

a rozhodla na jednání RM dne 

25.04.2012 pozvat vedoucí PS 

Vamberk. 

15)  Schválila podnájem pozem-

kové parcely č. 283/13 v k.ú. 

Merklovice p. K. Bačinovi 

za cenu, kterou platí město 

Vamberk Pozemkovému fon-

du.

16)  Schválila zřízení práva odpo-

vídajícího věcnému břemeni 

na uložení kabelu veřejného 

osvětlení na p.č. 358/1 v k.ú. 

Peklo nad Zdobnicí, které je 

ve vlastnictví pí Z. Hlouško-

vé za jednorázovou náhradu 

3.000 Kč.

17)  Rozhodla ve věci dostavby ka-

nalizačního sběrače v Merklo-

vicích, že v rámci výběrového 

řízení budou osloveny firmy: 

MADOS MT s.r.o., Lupenice, 

AQUA SERVIS, a.s. Rych-

nov n. Kn., VASPO Vamberk, 

s.r.o., KERSON spol s.r.o., 

Dobré a REKOS Ševčík s.r.o., 

Žamberk. Současně jmenova-

la komisi pro otevírání obálek 

s nabídkami ve složení: Ing. J. 

Mazúch, S. Vimer, Z. Rousková 

(náhradníci – I. Jiřele, K. Krpa-

čová, Ing. J. Šlechta) a komisi 

pro hodnocení a výběr nejvhod-

nější nabídky ve složení: Ing. J. 

Mazúch, Ing. A. Fišer, I. Jiřele, 

Ing. V. Preclík, Z. Rousková (ná-

hradníci – M. Hlavatý, J. Klekar, 

Ing. E. Forejtková, Ing. M. Va-

něk, Ing. J. Šlechta).       

Ing. Jiří Mazúch
starosta města

Ivo Jiřele
místostarosta města
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Vážení občané

Firma VAMBEKON s.r.o. Vam-

berk, ve spolupráci s VDS Sejkora 

Rychnov n. Kn., bude opět organi-

zovat svoz zeleně, spadaného listí, 

staré trávy, větví, či jiného kompos-

tovatelného odpadu. 

V letošním roce dochází v orga-

nizaci svozu kompostovatelného 

odpadu ke změně. Na každé níže 

uvedené místo budou současně 

přistaveny dva kontejnery. Jeden 

z nich bude určen na větve a druhý 

na zbylý kompostovatelný odpad. 

Důvodem této změny je jiný způsob 

ukládání a likvidace kompostova-

telného odpadu. Žádáme občany 

o důsledné třídění.

Ve dnech 16.04. 2012 až 19.04. 

2012 budou na území města po-

stupně rozmístěny velkoobjemové 

kontejnery v těchto místech.

Pondělí 16.04.2012
ul. Fibichova(u kolejí)

ul. Vrabcova (u Krsků)

ul. Jůnova (hasiči)

ul. B.Němcové (křižovatka)

Úterý 17.04.2012
ul. 17. listopadu

ul. Pekelská (Krajka)

ul. Polská, Bulharská

ul. Kolárova (dvouletky)

Středa 18.04.2012                   
ul. Draha (AQUA servis)

Helouska (panelka)

Peklo n. Zd. (bytovky)

Peklo n. Zd. (u Bednářových)

Čtvrtek 19.04.2012
ul. Na Struhách (trafostanice)

Merklovice (u obchodu)

Merklovice (u Chrastilů)

Merklovice (točna u lesa)

Kontejnery budou přistave-
ny v daný den od 12.00 hod - 
do 18.00 hod.
Žádáme občany, aby pořezané vět-

ve nakrátili cca na 1m z důvodu 

manipulace a skladování. 

Znovu upozorňujeme, že se jedná 

pouze o kompostovatelný odpad.

MOBILNÍ SVOZ 
NEBEZPEČNÉHO ODPADU
Ve dnech 04.05. – 05.05.2012 pro-

běhne ve spolupráci s firmou Eko-

part s.r.o. mobilní svoz nebezpečné-

ho odpadu. 

Svoz bude proveden zastávkovým 

způsobem, při kterém vozidlo za-

staví v určený čas na níže uvede-

ných stanovištích v obci, kde bude-

te moci odpady obsluhám vozidla 

odevzdat.

Pátek 04.05.2012
1)  Merklovice – prostor pro otáče-

ní autobusů            

 15.30 hod – 15.50 hod

2)  Merklovice – u Chrastilů                                        

 15.50 hod – 16.10 hod

3) Merklovice – pohostinství                                      

 16.10 hod – 16.30 hod

4)  Peklo n. Zd. – bytovky                                           

 16.40 hod – 16.55 hod

5)  Peklo n. Zd. – křižovatka pod 

Bednářovými          

 16.55 hod – 17.10 hod

Sobota 05.05.2012
1)  ul. Lidická – stavebniny VASPO                            

 8.00 hod – 08.15 hod 

2)  ul. Jůnova – hasičská zbrojnice                               

 8.20 hod – 08.35 hod

3)  Sebranice – u kapličky                                            

 8.40 hod – 08.50 hod

4)  náměstí Dr. Lutzowa – horní ná-

městí                     

 8.55 hod – 09.10 hod

5)  ul. Jiráskova – konzum                                            

 9.15 hod – 09.30 hod

6)  sídliště Struha – za poštou                                       

 9.35 hod – 09.50 hod  

7)  ul. Komenského – pod školou                                 

 9.55 hod – 10.10 hod

8)  ul. Janáčkova – autobazar REKI                           

 10.15 hod – 10.25 hod

9)  Podřezov – trafostanice                                         

 10.30 hod – 10.40 hod

10) Smetanovo nábřeží – u vrátnice 

VASPO             

 10.45 hod – 10.50 hod

11) křižovatka Na Drahách, 

 ul. Krajkářská                

 10.55 hod – 11.10 hod

Žádáme občany, aby své odpady 

předem neodkládali na stanoviš-

tích, ale předali je přímo posádce 

svozového vozidla v určenou dobu 

z důvodu bezpečnosti a ochrany ži-

votního prostředí!

Druhy přebíraných odpadů:
baterie, oleje, plechovky od barev, 

rtuťové zářivky a výbojky, zbytky 

ředidel, čistící hadry, rtuťové tep-

loměry, pesticidy, fotochemikálie, 

léky, nádoby se zbytky škodlivin, 

pneumatiky, ledničky, televize, rá-

dia (pokud možno kompletní).

Občané, kteří hradí městu úhradu 

za svoz, třídění a zneškodnění ko-

munálního odpadu, mohou všechny 

odpady odevzdat bezplatně.

Odvoz odpadu z podnikatelské 
činnosti je možno dohodnout pře-
dem na adrese:
EKOPART s.r.o., Tyršova 305, 

517 54 Vamberk   tel. 494 541 522 

a bude proveden za úplatu.

Bližší informace k jednotlivým 
svozům:
VAMBEKON, s.r.o. – paní Hrdlič-

ková tel. 494 541 840

Zubní pohotovost
ROZPIS SLUŽEB

ordinační hodiny: sobota, neděle, svátek 8,00 - 12,00 hod.
datum    jméno lékaře                   adresa ordinace                                           telefon

MUDr. Šťastná Ludislava
MUDr. Tancurinová Jana
MUDr. Tomanová Libuše
MUDr. Tůmová Věra
MUDr. Valešová Pavla
MUDr. Vavřičková Hana
MUDr. Veselská Renata
MUDr. Vyčítalová Marie
MUDr. Zdeňka Jiří 
MUDr. Andělová Jana
MUDr. Bahník František
MUDr. Benešová Růžena
MUDr. Beránek Jan 
MUDr. Čapková Marie
MUDr. Domáňová Iva

Zdrav.středisko Rokytnice v Orl. h.
nám. Dr. Lützowa 345, Vamberk
poliklinika, Mírové nám. 88, Týniště n.O.
J. Pitry 344, Opočno 
poliklinika, Pulická 99, Dobruška
poliklinika, Mírové nám. 88, Týniště n.O.
poliklinika, Mírové nám. 88, Týniště n.O.
dr.Lützova 244, Vamberk 
Kvasinská 129, Solnice 
J. Pitry 448, Opočno 
Třebízského 799, Kostelec nad Orlicí
Tyršova 464, Dobruška 
Komenského 828, Týniště nad Orlicí
Komenského 366, Doudleby nad Orlicí
poliklinika Rychnov nad Kněžnou

494 595 292
736 419 151
494 542 102
494 667 154
494 667 123
494 371 782
494 371 781
494 541 757
494 596 732
494 667 123
494 323 152
494 622 040
494 371 088
494 383 417
494 515 694

07.04.
08.04.
09.04.
14.04.
15.04.
21.04.
22.04.
28.04.
29.04.
01.05.
05.05.
06.05.
08.05.
12.05.
13.05.

-  Upozornění pro dopisovatele a informace pro čtenáře VZ.
 Redakční rada se vždy (ať v ní pracoval ten nebo onen) snažila, aby příspěv-

ky otištěné ve Vambereckém zpravodaji odpovídaly zásadám pravopisu. 

Tato snaha přinášela mnoho komplikací. Autoři nás kritizovali za provede-

né opravy, a to i když je provedla učitelka češtiny. Faktem je, že redakční 

rada nemůže vědět, že autor(ka) chce oslovit pouze ženy a proto píše v pří-

sudku „y“. Proto i redakční rada VZ bude následovat většinu redakčních rad 

obdobných radničních listů a od květnového čísla bude příspěvky otiskovat 

tak, jak nám přišly s tím, že za chyby, které se v nich popřípadě vyskytují, 

zodpovídá autor. Jako vše, tak i Pravidla českého pravopisu se dají vysvětlit 

více způsoby a došlo k několika nesrovnalostem.

 Tímto se zároveň omlouváme pí Marcele Poláčkové za chyby, které jsme 

v jejím příspěvku v březnovém čísle VZ - byť v dobré víře – vytvořili. 

-  Cyklostezky: realizace je v přípravné fázi. Mapku uvažovaných tras, 

která byla požadována, se nepodařilo ani po několika urgencích od zod-

povědného zastupitele získat. 

 Využijeme jiný zdroj informací a v příštím čísle VZ uvažovanou trasu 

cyklostezky zveřejníme.  

-  V Muzeu už probíhají některé práce na generální opravě, informace 

slíbila dodat p. Hulcová. 

-  Podrobnosti okolo Čištění odpadních vod zařadíme do příštího čísla, 

do uzávěrky nebude situace vyřešena.

-  Ve Vamberku natáčela ČT se známým kuchařským mistrem p. Pohlere-

ichem. Na televizních obrazovkách pořad uvidíte v září (pravděpodobně).

Svoz kompostovatelného
a nebezpečného odpadu

Ve zkratce

Zastupitelstvo města Vamberk schválilo na svém 
10. veřejném zasedání dne 21.03.2012  vyhlášení 

VÝBĚROVÉHO ŘÍZENÍ
pro zájemce o poskytnutí půjček z Fondu rozvoje 

bydlení pro rok 2012 - I. kolo.                                                                           

Podmínky pro poskytnutí půj-

ček z „Fondu rozvoje bydlení“, 

stanovené Obecně závaznou vy-

hláškou Města Vamberk  č. 1/04 

ze dne 05.04.2004 v platném 

znění, budou zveřejněny v nej-

bližším Vambereckém zpravo-

daji.  

Bližší informace a formulá-

ře žádosti o poskytnutí půjčky 

z Fondu rozvoje bydlení jsou 

k dispozici u Ing. Evy Forejtkové 

na Městském úřadě ve Vamber-

ku.

Žádosti o poskytnutí půjček 

se přijímají po dobu 2 měsíce 

od 22.03.2012.

Ve Vamberku dne 22.03.2012                          

      

Ing. Jiří  Mazúch    
starosta města                          
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Sdružení Splav, o.s.
VÁM PŘEDSTAVUJE PROJEKT S NÁZVEM „VZÁ-
JEMNÁ POMOC“, KTERÝ BYL PODPOŘEN V RÁM-
CI OPERAČNÍHO PROGRAMU „LIDSKÉ ZDROJE 
A ZAMĚSTNANOST“.
Projekt je určen pro uchazeče o zaměstnání starší 50 let (ženy i muže), 

kteří jsou v evidenci Úřadu práce. Zahájení projektu je v červenci 2012. 

Účastníkům doporučeným Úřadem práce 
nabízíme tyto aktivity:

1. Příprava a výběr uchazečů
Výběr uchazečů, posouzení jejich zdravotní a psychické způsobilosti pro 

další zaměstnání po absolvování kurzu v oborech zahradník, pracovník 

s motorovou pilou a křovinořezem, traktorista.

2. Rekvalifikační kurzy (3 měsíce)
a) Zahradník a sadař 
 Obsahem vyškolení bude získání dovedností v oblastech výsadba rostlin 

a květin, péče o zeleň v obcích, chemické ošetřování, výsadba stromů 

a rostlin, využití nářadí nástrojů. Součástí je rovněž dostatečná praktic-

ká část výuky.

b) Pracovník s motorovou pilou, křovinořezem a drtičem větví
 Posluchači budou vyškoleni v obsluze přenosné motorové pily, v těžbě 

dřeva, práci s křovinořezem, a drtičem větví. Součástí školení je i roz-

sáhlá praktická část v obcích, celkový rozsah je 150 hodin. Ženy budou 

školeny podle zájmu se zaměřením na práci s drtičem větví.

c) Traktorista
 Absolventi kurzu získají oprávnění k řízení traktoru. Tato aktivita pro-

jektu je určena pro 10 zájemců většinou mužů. Součástí bude i absolvo-

vání praktické části.

3. Kurzy přípravy na zaměstnání (1 měsíc)
a) Pravidla silničního provozu
 Obnovení znalostí zákona č. 133/2011 Sb. (siniční zákon). 

b) Bezpečnost práce
 Podání obecných informací se zaměřením na činnosti, které budou 

uchazeči o zaměstnání vykonávat, používání osobních ochranných po-

můcek.

c) První pomoc
 Řešení a postupy při úrazech, které se mohou stát.

d) Zaměstnanec a podnikatel
 Práva a povinnosti zaměstnance a zaměstnavatele, účetnictví a daně.

e) Zpracování projektové žádosti
 Formulace podnikatelského plánu, zpracování projektové žádosti 

do programu LEADER.

4. Zaměstnání (12 měsíců)
Vybraných 8 osob bude zaměstnáno Sdružením Splav na dobu 1 rok při 

údržbě zeleně a dalších pracech v obcích v působnosti Sdružení Splav, o.s., 

osoby budou vybaveny potřebnými  nástroji a  náčiním. Jejich pracovní 

směna může být přizpůsobena jejich pracovním možnostem a schopnos-

tem, mohou být zaměstnány na snížený pracovní úvazek.

Kontakty pro informace a dotazy:
Bc. Vladimír Bukovský – koordinátor projektu, 
vladimir@sdruzenisplav.cz , 737 933 642

Renata Horáková – finanční manažer projektu, 
renata@sdruzenisplav.cz, 733 772 076

Ing.arch. Kateřina Holmová – manažerka Sdružení Splav, o.s., 
katerina@sdruzenisplav.cz 732 578 889

Čl. 1
Vymezení činností, které by moh-

ly narušit veřejný pořádek v obci 

nebo být v rozporu s dobrými mra-

vy, ochranou bezpečnosti, zdraví 

a majetku.

Konzumace a zjevné umožňování 

konzumace alkoholických nápojů 

na veřejném prostranství je činnos-

tí, která by mohla narušit veřejný 

pořádek v obci nebo být v rozporu 

s dobrými mravy, ochranou bezpeč-

nosti, zdraví a majetku.

Konzumací alkoholických nápojů 

na veřejném prostranství se rozumí 

vlastní požívání alkoholických ná-

pojů na veřejném prostranství a dále 

taktéž zdržování se na veřejném 

prostranství s alkoholickými nápoji 

v otevřené lahvi či jiné nádobě.

Zjevným umožňováním konzu-

mace alkoholických nápojů na ve-

řejném prostranství se rozumí roz-

lévání alkoholických nápojů nebo 

výdej otevřené lahve nebo jiné ná-

doby s alkoholickým nápojem.

Čl. 2
Zákaz konzumace a zjevného 

umožňování konzumace alkoholic-

kých nápojů na veřejném prostran-

ství.

Zakazuje se konzumace a zjevné 

umožňování konzumace alkoholic-

kých nápojů na těchto vymezených 

veřejných prostranstvích města 

vždy včetně všech přilehlých volně 

dostupných (neoplocených) ploch:

1)  Na celém Husově náměstí

2)  Ve Farské a Voříškově ulici 

po bývalé veřejné záchodky

3)  V Žamberecké ulici od Husova 

náměstí po náměstí Dr. Lützowa

4)  V celé Tyršově ulici 

5)  V Hlavsově ulici včetně parko-

viště za lékárnou

6)  Na celém náměstí Dr. Lützowa 

včetně parku 

7)  V celém sídlišti Struha a oko-

lí - oblasti ohraničené ulicemi 

Tyršova, Jůnova, Palackého, 

Jiráskova a Žamberecká

8)  Na schodech ke kostelu ve Vi-

límkově ulici a na přilehlém 

prostranství

9)  Před nádražím ČSD a v celé 

Nádražní ulici

10)  Ve Dvořákově ulici přiléhající 

k dolnímu parku včetně celého 

parku

11)  Ve sportovním areálu v Merklo- 

vicích

12)  Na hřišti u základní školy

13)  Na hřišti v Jiráskově ulici

Veřejná prostranství, na nichž se 

konzumace a zjevné umožňování 

konzumace alkoholu zakazuje, jsou 

označena na mapce, která tvoří pří-

lohu této vyhlášky.

Čl. 3
Výjimky ze zákazu konzumace 

a zjevného umožňování konzumace 

alkoholických nápojů na veřejném 

prostranství.

Ustanovení o zákazu konzumace 

alkoholu a zjevného umožňování 

konzumace se nevztahuje na veřejná 

prostranství, na kterých bylo schvále-

no umístění předzahrádky restaurace 

nebo stánkový prodej a po dobu trhů, 

slavností a jiných akcí, pořádaných či 

schválených městem Vamberk.

Čl. 4
Účinnost

Tato vyhláška nabývá účinnosti 

dne 01.05.2012.

Ing. Jiří Mazúch
starosta

Ivo Jiřele
místostarosta

Obecně závazná vyhláška č. 1/2012 o záka-
zu konzumace a zjevného umožňování kon-
zumace alkoholických nápojů na veřejném 
prostranství.

Zastupitelstvo města Vamberk se na svém veřejném zasedání dne 

21.03.2012 usneslo vydat v souladu s § 10, písm. a) a § 84, odst. 2, písm. 

h) zákona č. 128/2000 Sb. o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších 

předpisů, tuto obecně závaznou vyhlášku (dále jen vyhláška).

V katastru města Vamberk bylo 

spácháno 69 trestných činů, z toho 

27 NP. Došlo ke spáchání 193 pře-

stupků, z toho bylo 117 přestupků 

na úseku bezpečnosti silničního pro-

vozu. Nejčastěji dochází k páchání 

přestupků na úseku proti majetku 

nebo proti občanskému soužití. 

Bezpečnostní situace v katastru 

města Vamberk je tedy po několik 

let obdobná a nechá se hodnotit jako 

stabilizovaná. 

Spolupráce s Městský úřadem 

ve Vamberku je na dobré úrovni, 

a ze strany Policie ČR bude usilová-

no o to, aby se i nadále rozvíjela ku 

prospěchu obce a občanů, byť bylo 

obvodní oddělení transformováno 

na policejní stanici Vamberk se zá-

kladnou v Kostelci nad Orlicí.

ppor. Bc. Martin Šklíba
vrchní inspektor

npor. Ing. Bc. Ilona Zachová
vedoucí oddělení

VYHODNOCENÍ BEZPEČNOSTNÍ SITUACE 

KATASTRU MĚSTA VAMBERK ZA OBDOBÍ 

1.1.2011 – 31.12.2011
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Od února letošního roku má v bu-

dově sídlo občanské sdružení ŠAN-

GRI-LLA o.s., které bych Vám ráda 

touto cestou krátce představila.

Občanské sdružení ŠANGRI-

-LLA o.s. bylo založeno jako 

dobrovolná a nezávislá nezisková 

organizace s cílem pomáhat posilo-

vat hodnotu a roli rodiny ve společ-

nosti, podporovat osoby při vstupu 

na trh práce, přispívat k začlenění 

sociálně slabších skupin obyvatel 

do běžného života a spolupracovat 

na rozvoji místních partnerství.

Naše vize:
Chceme dělat práci, která bude 

prospěšná pro společnost, podporo-

vat region, ve kterém působíme a to 

např. v oblasti cestovního ruchu, 

rozvoje drobného podnikání a za-

městnanosti.

Prostory v Suchánkově vile chce-

me využít pro poradenské a osvě-

tové aktivity, kulturní a vzděláva-

cí akce. Obnovou a rekonstrukcí 

rozlehlé zahrady se budeme snažit 

ve městě vytvořit místo určené k re-

laxaci, ekologické výchově a dalším 

společenským a kulturním akcím.

Připravujeme:
Zahájení realizace projektu „Ak-

tivní přístup k rodině i zaměstnání“ 

– dotace OP LZZ

Akci pro děti na letní prázdniny 

2012 „KUDY z NUDY“

Za občanské sdružení

I. Jílková
Foto: Radek Vídeňský

Město Rychnov nad Kněžnou
vás zve na

SEMINÁŘ PRO PEČUJÍCÍ 

O IMOBILNÍ OSOBY,

který se koná ve čtvrtek 19. dubna 2012 
od 15.00 hod. v jídelně Penzionu Anežka,

Sociální služby města Rychnov n. Kn., o.p.s., 
Na Drahách 831

Cílem semináře je seznámit pečující, jak ošetřovat ležící osobu 
ve vlastní domácnosti (zásady výživy, polohování, prevence 

dekubitů, rehabilitační ošetřovatelství).
    

Využijte nabídku a přijďte si poslechnout, podívat nebo se i zeptat, 
jak šetrně pečovat o ležícího. Bude umožněn praktický nácvik.

Zájemci, přihlaste se na e-mail: 
Dagmar.Serbouskova@rychnov-city.cz 

do 10. dubna 2012, případně zavolejte na tel. 494 509 409.

Tato aktivita je jednou ze součástí projektu 
ROZVOJ DOSTUPNOSTI A KVALITY SOCIÁLNÍCH SLUŽEB 

V KRÁLOVÉHRADECKÉM KRAJI II. 
– v regionu Rychnovska, který je Městem Rychnov n.Kn. 
realizován v období od března  2011  do července 2012.

Těšíme se na Vaši účast

Dagmar Serbousková
koordinátorka za realizační tým projektu

Suchánkova vila ožívá
Díky vstřícnosti majitele nemovitosti pana Ing. Jiřího Krále jsme 

mohli dne 17.3.2012 v Suchánkově vile uskutečnit akci pro všechny 
ženy z Vamberka a okolí s názvem „Den věnovaný ženám“ . Budova 
tak byla po delší době opět zpřístupněna veřejnosti a tak by tomu mělo 
být i nadále.

Projekt je financován z ESF prostřednictvím Operačního programu 

Lidské zdroje a zaměstnanost a státního rozpočtu ČR
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Díl Prvý:

Demence 
To slovo je rozsudek. Demence znamená ustává-

ní života, často nejenom pro postiženého, ale i pro 

rodinu. Demence vyřazuje člověka ze společnosti 

. Je to smrtelné onemocnění. Ještě před tím však 

zbaví nemocného všeho, co dříve tvořilo jeho 

osobnost. Demence, pakliže se neléčí, je nezadr-

žitelná. Demence je nemoc. 

Není jasné, zda v dnešní době prožíváme epide-

mii demence a nebo zda výskyt demence byl stejně 

závažný a rozsáhlý kdykoliv v minulosti, jen nepo-

znaný. Jde o nezdravý způsob života a nebo o jiné 

faktory, které toto onemocnění způsobují ? Je de-

mence dědičná? Proč někteří z nás zůstávají ve stáří 

bezradní, bez schopností, bez kterých nemohou bez 

pomoci druhých přežít ? A kdo to bude, na koho to 

čeká? Mohu se tomu nějak bránit a ubránit? 

O jakou demeneci vlastně jde. Podstatou demen-

ce, či spíše její hlavní složkou, je úbytek paměti. 

Jedná se tedy, zejména na začátku, o nemoc pa-

měti. Paměť je náš hlavní nástroj, aniž bychom si 

to uvědomovali, který zázračně, kdykoliv ho po-

třebujeme, máme k disposici. Paměť je to, co nás 

vede životem. Je to pravá ruka inteligence a ná-

stroj, díky kterému má náš život spojitost a smysl, 

můžeme plánovat a také posuzovat výsledky své 

práce a z toho se poučit. Paměť pro nás pracuje 

zcela automaticky a vůbec si její dobrodiní a ne-

zbytnost neuvědomujeme. Až do chvíle, kdy nám 

chybí. S pamětí tvoříme jazyk, hovoříme a píšeme, 

s pamětí jsme schopni pracovat, protože bez ní 

není možné využít naše vlastní zkušenosti. Paměť 

prostupuje celou naši osobnost. Onemocněním pa-

měti se tohle vše nadobro ztrácí.

Dříve se ztráta paměti přisuzovala věku. Bylo 

to přeci stáří, které mohlo za to, že si člověk nic 

napamatoval, nemohl dál vést svou domácnost, už 

si neporadil s placením složenek a byl tedy od-

kázán na pomoc druhých. Lidi tomu říkali skle-

roza. Žádná sklerosa však není, místo toho však 

existuje skutečná nemoc paměti, stejně, jako třeba 

žloutenka je nemocí jater. Ta nemoc se jmenuje 

po svém autorovi. Aloiz Alzheimer zemřel před 

necelými 100 lety, a již dlouho před svou smrtí, 

jako mladý lékař, tuto nemoc objevil a popsal. 

U několika svých nemocných si všiml zvláštního 

nezdravého vzorce chování, kterému vévodila po-

rucha paměti. Ta nemoc je dnes nazvaná po něm, 

Alzheimerova choroba. 

Vraťme se k pochopení demence. Postihuje 

celou osobnost. Osobnost člověka je široký po-

jem, ale vždy obsahuje vnímání, cit, uvažování, 

plánování, jednání, hodnocení. Paměť nezbytně 

potřebujeme pro všechny tyto dílčí kroky a slož-

ky osobnosti. Můžeme tedy uzavřít a dát rovnítko 

mezi paměť a demenci. Demence, nepěkně česky 

řečeno,  znamená zhloupnutí, ale v tomto případě 

si za to zhloupnutí člověk nemůže. Ty, milý čtená-

ři, a já též, máme šanci velmi podobnou, že one-

mocníme touto chorobou, přestože žijeme každý 

svůj osobitý život a pocházíme každý z jiné rodiny. 

Její příčiny totiž stále nejsou jasné. Jen velmi málo 

případů Alzheimerovy demence má vztah k rodině 

a dědičnosti. Je to jistě v menší míře, nežli u 10% 

jejího výskytu. Nezáleží na tom, zda pán či kmán, 

tato nemoc postihuje napříč složkami společnos-

ti všechny její zástupce. V tomto je spravedlivá. 

Postihuje však podobně často ty, kteří si se svým 

zdravím hlavu nelámou, jako ty, kteří se o zdravý 

životní styl snaží, a v tom je nespravedlivá. Jen 

velmi málo záleží na prevenci a předchozích ži-

votních podmínkách a okolnostech. Je to vskutku 

neradostná situace, ale nikoliv bezvýchodná.

MUDr. Ladislav Pazdera
Centrum neurologické péče

Jiráskova 1389, 516 01 Rychnov nad Kněžnou  

Je to viditelná snaha k zlepšení at-

mosféry vztahů ve městě. S peticí více 

než 200 občanů jde o nesmělý začátek, 

nebo snad první krok k opravdové ob-

čanské společnosti. Taková iniciativa 

se neobejde bez zpětné vazby a pod-

pory občanů. Lhostejnost se vždy 

obrátí proti mlčící většině a náprava 

věcí veřejných pak vyžaduje mnohem 

větší úsilí.

Novodobá historie nás mnohokrát 

přiměla k úvahám, jak je možné, že 

se kulturní národy mohou dopouštět 

zločinů a uvěřit vůdcům, jakým byl 

např. Hitler.

Chceme-li zlepšit kulturní poměry, 

musíme si ujasnit v čem pravá kultura 

spočívá.

…Nespočívá v tom, že chodím 

do divadel, čtu světové autory a vedu 

o tom zasvěcené řeči. Kultura, jediná 

pravá, spočívá v pravé lidské dobrotě, 

nebo-li v lásce k našim bližním. To vů-

bec není nějaké vyžívání se v citech, 

ale docela obyčejné chování, které se 

řídí ohledy na druhé a jejich práva: 

„Nečiň druhým to, co nechceš, aby 

oni činili tobě“. Vše ostatní jsou jen 

plané řeči a prázdná citovost.… Tato 

slova duchovního učitele Jiřího Vacka 

jsou potvrzením staré biblické pravdy 

a Zlatého pravidla vzájemnosti v jed-

nání mezi lidmi: 

„Vždyť přikázání‚ nezcizoložíš, 

nezabiješ, nepokradeš, nepožádáš‘ 

a kterákoli jiná jsou shrnuta v tomto 

slovu: ‚Milovati budeš bližního svého 

jako sebe samého“( Řím 13:9)  .… 

„Jak chcete, aby lidé jednali s vámi, 

tak jednejte vy s nimi.“ (Lk 6,31)…

„Nečiň druhému co nechceš, aby uči-

nil tobě, neboť ten druhý jsi ve sku-

tečnosti ty sám“ (Sai Baba)…. „ Ne-

čiň nic zlého a nic zlého tě nestihne 

…(Sírachovec  7:1).

Současný soudní proces s Vítem 

Bártou nastavuje zrcadlo obrazu kul-

turnosti naší politické scény. Veřejní 

činitelé na všech úrovních společ-

nosti by měli být výkvětem daného 

prostředí, ve kterém žijí. Vyrostli 

v podmínkách národa, který tyto pod-

mínky vytvořil a jsou také odpovědni 

za jeho následky. Nevědomost v kul-

turním národě není omluvou a nepla-

tí, že „hříchu nečiní“. Nedostatečnost 

a nedokonalost člověka je přirozená, 

pro případnou omluvu jednání však 

nestačí. Vzdělání nám umožňuje pou-

žívat rozlišovací schopnost, jednotlivé 

skutky po pravdě pojmenovat a hledat 

nejlepší řešení. S využitím podmínek 

spravedlivé soutěže je možné poskyt-

nout vítězství talentům (říkáme, že 

talent je darem od Boha) a umožnit 

čestným lidem získat moc k věcem 

veřejným, stejným způsobem jako 

v uměleckých soutěžích. Schopnosti 

člověka jsou hřivnami, které nesmíme 

lhostejností zakopat, ale bez síly vůle 

národa není možné uskutečnit dobro, 

které nám bylo poskytnuto sílou života 

pro život a jeho naplnění štěstím. Že to 

je naším úkolem a v našich silách je 

nasnadě.

Odvěký problém je právě ve schop-

nosti rozlišovat, protože pohodlná 

lidská přirozenost nás vede k tomu, 

abychom hledali nejméně namáhavá 

řešení a výhody získali jen pro sebe. 

Egoistické sobectví není božím přiká-

záním a k štěstí nevede. To již učíme 

naše děti ve školách mateřských i zá-

kladních (viz VZ). Je nutné bytostně 

cítit, že malá lež je lží stejně jako malá 

krádež krádeží se všemi důsledky, 

jako její velcí bratři. Mechanizmus, 

který takové nectnosti vyvolává lze 

pochopit rozumem. Jde o velkou sílu, 

která může člověka, k jeho vlastní ško-

dě přemoci, pokud nesprávně používá 

svoje myšlení, city a nedá si pozor 

na negativní závislosti. Že jde o cha-

rakterové vady si už uvědomil i náš 

ctěný pan prezident Klaus, který by 

si nejraději „utrhl ruku“ (jde o biblic-

ké rčení), když si vzpomene na svoje 

odcizení psacího péra v přímém pře-

nosu TV.

Naše malá vamberecká politic-

ká scéna a její kultura není na tom 

o mnoho lépe. Fackovací kauza před 

Sokolovnou byla jen malým „ochot-

nickým“ příspěvkem a dala by se 

zdramatizovat stejně, jak se to stalo 

s příběhem Kristýny Kočí ze strany 

VV. Kovbojka policejního zásahu 

byla skvělým komickým číslem ne-

profesionálních komiků o jejichž lid-

ské slušnosti nepochybuji, stejně jako 

o hlavních hrdinkách příběhu. Selhání 

lidí v napjaté emoční atmosféře dlou-

hodobé nevraživosti a netolerance je 

lidsky pochopitelné. Kulturní problém 

je v nedostatku nalezení cesty k poro-

zumění, vzájemné omluvě a odpuš-

tění. Celá kauza mohla skončit jako 

úsměvná vzpomínka na projev naší 

nedokonalosti, nikoliv u soudu.

Opravdu je nezbytné začít jednat 

tak, aby se zlepšila kulturnost našeho 

národa (a tím i světa ve kterém žijeme) 

tím, že budeme vytvářet a ctít dobré 

mravy od nejmenší vesnice po velko-

města. Zkušenost přísedící u soudu 

a její znechucení nad jednáním mla-

dé, vzdělané ženy, v politické funkci 

(výpověďˇ Kristýny Kočí v kauze Víta 

Bárty) není výjimkou. Podobnou zku-

šenost může potvrdit i autor čl. Nešlo 

zde sice o hrubá slova, ale aroganci 

k člověku, nečestné jednání, porušo-

vání zákona i práv občana a neplnění 

svěřených povinností. Nejhorší na tom 

je, že šlo o mladé, vzdělané lidi a také, 

že maskované „dobro“ nebylo rozpo-

znáno a po deficitu morálních hodnot 

následovaly velké materiální ztráty 

pro 48 vlastníků SVJ. Člověk, který se 

na kandidátní listině do komunálních 

voleb zaváže k zlepšení právního vě-

domí a lidskosti, ale v životě činí pravý 

opak,  je důkazem úpadku „Dobrých  

mravů“, které mají být v našem práv-

ním řádu úhelným kamenem k tomu, 

aby zákony byly návodem k praktic-

kému jednání a prosperitě národa.

Čl. byl napsán v den Jarní rovnoden-

nosti, který je slunečním symbolem 

budoucího vítězství světla nad tmou.

Děkuji za pochopení čtenářů. 

Jiří Nykl

Kulturní souvislosti
V listopadovém č. VZ, v čl. s názvem „Jak dál na kulturním poli“, je 

malé zamyšlení nad kulturou našeho města. Autor čl. M. Berger uvedl 
ve svém závěru, že byla otevřena komunikace k počátku úspěšného ře-
šení problémů.

Čas je mozek
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V těchto dnech si připomínáme 

osmdesáté výročí úmrtí paní Anny 

Gustavy Lützowové. Narodila se 6. 

ledna 1853 v Hamburku. Její otec 

Emanuel Askan von Bornemann 

býval meklenburským ministrem. 

Anna se v mládí seznámila v Paří-

ži s diplomatem PhDr. Františkem 

Jindřichem Lützowem a 18. ledna 

1881 se za něj provdala. Manžel 

poté opustil diplomatickou službu 

a věnoval se na čas politice, ale 

především studiu české historie a li-

teratury. Anna roku 1884 koupila 

velkostatek Žampach a od té doby 

trávili hraběcí manželé Lützowovi 

půl roku v Londýně a druhou část 

na Žampachu. Jejich londýnský 

salon byl střediskem literárního 

a uměleckého života a každý český 

umělec, který navštívil metropoli 

nad Temží, byl v Lützowově palá-

ci velmi ochotně přivítán. Za svou 

otevřenou protihabsburskou činnost 

byl František perzekvován a po své 

smrti musel být pohřben bez ja-

kýchkoli oficialit. Anna nechala 

na starém vambereckém hřbitově 

vystavět rodinnou hrobku, do níž 

bylo tělo zemřelého chotě v čer-

venci 1916, uprostřed první svě-

tové války, uloženo. Anna se stala 

majitelkou dvou velkostatků, Žam-

pach a Vamberk. Část roku nadále 

trávila na Žampachu, kde přispívala 

na vytápění školy a obohatila školní 

sbírky. Pozemková reforma v roce 

1919 se majetku Anny Lützowo-

vé nijak zvlášť nedotkla. Manžela 

přežila o 16 let a zemřela 18. dub-

na 1932 v Londýně ve věku 79 let. 

Její tělesné pozůstatky byly převe-

zeny z Londýna do Prahy a odtud 

do Vamberka, kde byl 26. dubna 

kostele sv. Barbory uspořádán slav-

ný pohřeb za účasti zástupců z Pra-

hy a jiných korporací. Pohřbena 

byla po manželově boku v rodinné 

hrobce na starém hřbitově ve Vam-

berku. Zajímavé bylo její poslední 

přání, aby před uložením do rakve jí 

byly otevřeny tepny. Snad šlo o za-

jištění proti zdánlivé smrti. Manželé 

Lützowovi zemřeli bez potomků 

a vamberecký velkostatek se dostal 

do rukou Lichtenštejnům. Část ma-

jetku věnovala Anna dobročinným 

účelům. Husův fond v Praze obdr-

žel částku 100 000 Kč na založení 

„Nadace dr. Františka hr. Lützowa 

a jeho choti k podpoře chudých stu-

dentů“. Hlavnímu městu Praze od-

kázala sbírku starožitností. Na opat-

rování rodinné hrobky ve Vamberku 

odkázala městu 20 000 Kč. 

Miroslav Berger

Předposlední majitelka vambereckého velkostatku

V sobotu 17. března 2012 opět reprezentovala Krajkářská škola měs-

to Vamberk na XIII. ročníku veletrhu cestovního ruchu INFOTOUR 

A CYKLOTURISTIKA v Kongresovém centru Aldis v Hradci Králové. 

Představili jsme Vamberk, město krajky dvěma módními přehlídkami, 

předváděním paličkování a propagačními materiály. 

Miroslava Šustrová a Jana Langová

REPREZENTACE MĚSTA VAMBERKA
V HRADCI KRÁLOVÉ
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Název projektu: 

Centrum studií a prezentace 
krajkářského řemesla a umění krajky 
v Čechách - „Centrum krajky“
Žadatel: Muzeum a galerie Orlických hor v Rychnově nad Kněžnou
Program: Regionální operační program NUTS II Severovýchod
Oblast podpory: Rozvoj základní infrastruktury a doprovodných aktivit v oblasti cestovního ruchu

Občané Vamberka si jistě všimli 

neobvyklého ruchu na dolním konci 

vamberského náměstí kolem budovy 

Muzea krajky a kladou si otázku, 

co se zde vlastně děje. K přípravám 

realizace projektu patřilo především 

celkové vyklizení prostor budovy, 

která byla v prosinci minulého roku 

předána firmě STAKO s.r.o. Hradec 

Králové, vybrané na základě veřej-

ného výběrového řízení na provedení 

stavebních prací. 

V budově muzea došlo k řadě 

úprav. Aby bylo možné expozici roz-

šířit o jedno podlaží bylo vybouráno 

a upraveno několik příček i části ob-

vodové zdi v místech, kde bude vy-

budován výtah pro imobilní občany. 

Ve sklepě započaly přípravné práce 

pro odizolování základů budovy. 

Tyto práce probíhají „ za zavřenými 

dveřmi“ a veřejnosti byly zatím pa-

trné pouze práce na napojení budovy 

muzea na městskou kanalizaci. 

V současné době je před dokonče-

ním zpracování prováděcí dokumen-

tace pro vnitřní vybavení. Autorem 

architektonického řešení je arch. Da-

vid Vávra, kterého si většina občanů 

spojí s populárním televizním pořa-

dem Šumná města.  

Přáním architekta, pracovníků 

muzea i památkářů je přiblížit se co 

nejvíce původnímu vzhledu vybavení 

historické budovy - zachování původ-

ní dlažby všude, kde není nenávratně 

poškozená a také například osazení 

původních dveří.

K této části projektu patří také řeše-

ní úpravy přilehlého pozemku za bu-

dovou muzea, kde vznikne nejen 

odpočivná zóna pro návštěvníky, ale 

po vybavení mobilní scénou i místo 

pro konání dalších akcí pro veřejnost.

I přesto, že je nyní pro návštěvníky 

muzeum uzavřeno nepřestalo české 

krajkářství prezentovat. V současné 

době například na druhém konci re-

publiky probíhá výstava Česká krajka 

19. a 20. století, kterou ze svých sbí-

rek připravilo Muzeum krajky Vam-

berk pro muzeum v Sokolově.

Marie Hulcová,  
Irena Krejčí
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Několik zpráviček z našich školiček

Tak se zase po měsíci hlásíme o slo-

vo, abychom se s vámi podělili o naše 

radosti, ale i smutky. Nejdříve jsme 

byli smutní, protože to vypadalo, že 

nás zima chce připravit o všechny 

zimní radovánky, ale pak si přece jen 

dala říci. Máme krásnou zahradu tak 

jsme se mohli vydovádět na sněhu, 

jak se patří. Děti stavěly sněhuláky, 

užily si i pekáčování a klouzání. Zima 

to ale s mrazem přehnala tak, že jsme 

skoro týden byli zavřeni ve školce. 

Ale dětem to nevadilo, dosyta si vy-

hrály a bylo i více času na různé po-

kusy. Třeba s vodou. Někteří dospělí 

mají vodu za obyčejnou věc, které je 

vždy dost, ale my jsme se dozvěděli, 

že ne všude a proto je voda důležitá 

a musí se s ní šetřit a hospodařit.

Jak jsme přiblížili důležitost vody 

dětem a jak je naučily si jí vážit? 

Pomohli nám jako vždy pohádky 

a příběhy. Například O vodníkovi 

Čepečkovi, O kapičce, v které se 

děti seznámily s koloběhem vody 

v přírodě. Věřili byste, že se tako-

vá pohádka dá i zahrát? No přece 

takhle. Děti jsou kapičky, tím, že 

se přitulí k sobě, vytvoří mraky, ka-

pičky se začnou šťouchat a strkat až 

spadnou s oblohy dolů. Samozřejmě 

po skluzavce. Prší! A nyní do zástu-

pu a jsme řeka. Běžíme a běžíme až 

do moře, kde se zhoupneme na vel-

kých vlnách. Děti se hravou formou 

dozvěděly, že bez vody se nikdo ne-

obejde, zvířata, rostliny, ani lidé.

Ve třídě žabiček se také sezna-

movaly s vodou, hrály si sní, dělaly 

pokusy, co všechno voda unese a co 

umí, seznamovaly se s vlastnostmi 

vody a porovnávaly ji s jinými ma-

teriály. Také si skládaly papírové 

lodičky a hrály si pohybovou hru  

Mrak Frak. Malovaly si rybníčky 

a zkoušely, jak vzniká pára a jak se 

na pokličce zase promění ve vodu. 

Slévání vody z malých pramín-

ků do velkých řek, děti využily 

na pracovním listu Veselá a smutná 

cesta potrubím, stavěli jsme si řeku 

od pramene až po ústí do moře.

Nejstarší děti Ptáčata se také učily 

o vodě v projektu nazvaném Voda 

její proměny. O vodě si povídaly, dě-

laly pokusy s vypařováním, rozpou-

štěním, krystalizací. Hledaly vodu 

v mapách, v encyklopediích si pro-

hlížely obrázky různých skupenství 

vody a také různá vodní plavidla. 

V projektu samozřejmě nechyběla 

dramatizace pohádky Příběh kapič-

ky Járy a její výtvarné ztvárnění. 

Dále si o vodě zpívaly, tancovaly. 

Při malování ostrova a vodních toků 

se dozvídaly, co do vody patří a co 

ne. Také si děti připomněly loňskou 

návštěvu vodárny a co je čistička 

vody. Děti putovaly vodními plavi-

dly na ostrov do Gronska a hrály si 

na Eskymáky.

Ptáčata ještě čeká návštěva knihov-

ny a další téma Jak se budí jaro!

Také děti navštívily divadelní před-

stavení v sokolovně, a to pohádku 

O berušce Ušce, kterak o tečku při-

šla. A ta nám připomněla, že se jaro 

blíží a s ním i svátky jara, Veliko-

noce. Až vyneseme Moranu, tak se 

zima snad už nevrátí a děti si budou 

moci užívat zase jiných radovánek. 

Už se na ně všichni těšíme!

Kolektiv MŠ SLUNÍČKO

První jarní měsíc přinesl v mateř-

ské škole VODNÍČEK loučení i ví-

tání. Loučení se týkalo samozřejmě 

zimy. Tak, jak mizel sníh okolo 

školky, mizela zima jak z výzdoby 

ve třídách, tak i z her a aktivit dětí. 

Ve třídě Žabiček si na závěr zimy 

pohrály se sněhuláčkem a pak se 

již společně s Rybičkami a Šnečky 

přenesly do jara. Vrátka jim otevře-

la pohádka „Kterak beruška Uška 

o sedmou tečku přišla“, na kterou 

se byly podívat v Městském klubu 

Sokolovna. Líbila se jim tak, že si 

s touto pohádkou hrály ještě celý tý-

den. Také vystoupení pana kouzel-

níka přímo ve školce děti zaujalo. 

Některé z nich si mohly „kouzlení“ 

vyzkoušet a panu kouzelníkovi po-

máhat. Takové triky jako on se sice 

nenaučily, ale kouzlit, to naše děti 

umí. S jarem je totiž kouzlení hrač-

ka. Stačí se jen dívat kolem sebe. 

Ve třídě Rybiček si děti během jed-

noho dne vykouzlily celou sněžen-

kovou louku, u Šnečků na vás z jívy 

mňoukají kočičky a u Žabiček se 

probudily berušky. Jarní sluníčko 

však bývá zrádné a pokud se brzy 

sundají bundičky a čepice, může-

me místo prvních jarních her ležet 

v postýlkách s horečkou, kašlem 

a rýmou. O tom vědí své hlavně 

Šnečci, které jarní nachlazení hod-

ně potrápilo. A tak si povídali, jak 

to v lidském těle funguje a jak to 

udělat, abychom byli zase zdraví.

Březen je pro nás samozřejmě 

i měsícem knihy. Tradičně k to-

muto měsíci patří návštěva našich 

předškoláčků v dětském oddělení 

ve vamberecké knihovně. Setkání 

s paní knihovnicí Jaruškou je vždy 

plné překvapení, veselého povídání, 

her a samozřejmě prohlížení knih 

i jejich zapůjčení do školky. Kníž-

ky byly tématem i ve třídě Šnečků, 

takže i ti malí vědí, že knížky píše 

pan spisovatel, jak se s knížkami za-

chází, kde si je mohou půjčit a kde 

koupit. A i když se říká „březen, 

za kamna vlezem“ (a s knížkou je to 

úplně nejideálnější), Šnečkové si už 

udělali malý výlet za kamarádkou 

Terezkou do ZŠ Mozaika v Rych-

nově nad Kněžnou. Terezčini spo-

lužáci s paní učitelkou pro naše 

děti připravili tvořivé velikonoční 

dopoledne. Školáci se samostatně 

starali o malé kamarády ze školky, 

vše jim vysvětlovali a pomáhali 

jim. Na oplátku je Šnečkové pozvali 

na návštěvu k sobě.

S koncem března přišla i další tra-

diční akce. Aby jaro opravdu mohlo 

přijít s celou parádou, bylo nutné 

vyprovodit babku Zimu a poslat ji 

do moře. Děti z kroužku Výtvarní-

ček babku Zimu vyrobily a nazdo-

bily. Celá školka ji pak slavnostně 

odnesla k řece a poslala směrem 

k moři. Do školky se už naplno na-

stěhovalo jaro. Čeká nás probuzená 

zahrada a hlavně - Velikonoce. Ale 

o tom zase příště.

Tak hezké jaro.

Kolektiv MŠ Vodníček
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Mateřské centrum pomáhá ro-

dičům aktivně prožít čas strávený 

společně s dětmi.

Srdečně zveme všechny rodiče, 

prarodiče či jiný doprovod, aby se 

svými dětmi přišli do herny v příze-

mí Městské knihovny, kde probíhá 

následující pravidelný program:

 Každou STŘEDU probíhá 
od 09:00 hodin do 11:30 hodin 
„HERNIČKA“. Zveme všechny 

hravé děti do našeho MC. V prů-

běhu celého dopoledne je dětem 

přístupna herna se spoustou hraček, 

doprovod si může posedět u čaje 

či kávy a popovídat si o radostech 

i starostech, které péči o naše rato-

lesti doprovázejí.

 Informace o činnosti a akcích 
MC Dráček lze získat na interne-

tové adrese http://mcdracek.word-

press.com a na nástěnce v MC nebo 

na vývěsce naproti drogerii Teta.

Zprávy z činnosti:

Naše hernička v měsíci březnu 

„praskala ve švech“ a jsme za to 

velice vděčni. Těší nás, že k nám 

chodíte rádi a v čím dál větším po-

čtu. Venku se již začíná probouzet 

jaro a tak se milé maminky můžete 

těšit na připra-

vované akce 

v přírodě. Le-

tos nás mimo jiné 

čeká např. stezka odvahy, pohád-

ková cesta lesem a opékání buřtíků 

u myslivecké chaty. Morenu jsme 

již vynesli, tak doufejme, že chlad-

né dny jsou pryč. O vynášení More-

ny a velikonočním aranžování Vám 

přineseme informace příště.

Hodně slunečných dní Vám přeje  

MC Dráček.

Plánované akce 

Duben:
 ČARODĚJNICKÝ REJ  – 28. 

4. 2012 od 9.30 hod. 
„ Máj už klepe na vrátka, ča-

rodějnice oprašují košťátka. Jistě 

nebudou zametat, přijďte si s námi 

zalétat…..“. Pro malé čarodějky 

i čaroděje máme připravené oblíbe-

né soutěže a sladké odměny.

 MALOVÁNÍ NA TRIČKA
Pod vedením odborníka proběhne 

v MC Dráček skvělá akce „ Malo-

vání na trička“. Budeme malovat 

a razítkovat na trička bílé i barevné. 

Nebojte se a přijďte si s námi spo-

lečně s Vašimi dětmi, nebo i bez 

nich, ozdobit vlastní tričko. Pod 

příjemným a odborným dohledem 

to jistě zvládnete.

Zájemci prosím volejte na číslo 

733 198 135. Akce proběhne v ně-

které sobotní dopoledne, termín bude 

ještě upřesněn. Těšíme se na Vás.

Další doprovodný program bude 

vždy vyvěšen na nástěnce v MC nebo 

na vývěsce naproti drogerii Teta.

 Poplatky: HERNIČKA: 10 Kč/
den, člen 5 Kč / den 

TĚŠÍME SE NA VÁS

MC VAMBERECKÝ 
DRÁČEK o.s.

Zápis předškolního
vzdělávání do MŠ

Vážení rodiče,

Dovoluji si vás a vaše děti pozvat 

k zápisu předškolního vzdělávání 

do Mateřské školy Vamberk, Tyršo-

va 280, který se uskuteční ve dnech 

9. a 10. 5. 2012.

Prosím, aby se dostavili i ti, kteří 

mají zájem umístit své dítě do ma-

teřské školy v průběhu školního 

roku 2012-2013.

Již v rozjetém školním roce je, 

pro naplněnost tříd, téměř nemožné 

přijetí dítěte bez toho, aniž by bylo 

u zápisu k předškolnímu vzdělávání.

Zápis k předškolnímu vzdělávání 

se bude konat ve výše uvedené dny 

na obou pracovištích, to znamená 

jak v MŠ „Vodníček“ v Tyršově 

ulici, tak v MŠ „Sluníčko“ (odlou-

čené pracoviště) v ulici Jugoslávské 

– a to v době od 8,00 hod. do 15,00 

hod.

Současně budete mít možnost, 

společně s dětmi, si obě zařízení 

prohlédnout.

Těšíme se na vás a vaše děti, pro 

které bude tento den jistě dnem 

„svátečním“.

Věřím, že to pro nás všechny bu-

dou příjemně strávené dny, a že se 

vaše děti budou těšit do našeho dět-

ského světa, který naše kolektivy 

dětem s láskou nabízejí.

Mgr. Lenka Faltusová
Ředitelka MŠ
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA VAMBERK

PROJEKT

CESTA DO HLUBIN 
PŘÍRODOVĚDNÝCH ZNALOSTÍ

Podařilo se !!! Naše škola uspěla v grantovém řízení a v rámci globálního 

grantu Zvyšování kvality ve vzdělávání z Operačního programu Vzdělává-

ní pro konkurenceschopnost tj. ze státního rozpočtu ČR a Evropského so-

ciálního fondu získala finanční dotaci na realizaci projektu s názvem Cesta 

do hlubin přírodovědných znalostí. 

Cílem projektu, který potrvá do 30. 6. 2013, je prohloubení znalostí žáků 

z oblasti přírodovědných předmětů formou prožitkového učení a rozvoj 

teoretických znalostí aplikovaných v praxi.

Náplň projektu je velmi široká. Jednotlivé aktivity budou směřovat 

k tomu, aby žáci uměli využívat přírodovědných poznatků a dovedností 

v praktickém životě. Při jeho realizaci budeme klást důraz na mezipředmě-

tové vztahy a na podporu týmové spolupráce.

V průběhu příštího školního roku uspořádáme 4 mezipředmětové dny, 

v rámci nichž se uskuteční několik soutěží, exkurzí, přednášek a praktic-

kých pozorování. Dále vyrazíme do terénu na 4-denní terénní cvičení. Žáci 

budou moci své praktické dovednosti prezentovat veřejnosti na Advent-

ních a Vánočních dílnách, oslavíme spolu Den Země a celý projekt zakon-

číme společným workshopem.

O průběhu jednotlivých aktivit budeme čtenáře pravidelně informovat.

Mgr. Martin Vrkoslav, ředitel ZŠ Vamberk 

Zákazníci si měli možnost vybrat 

v sobotu17.3 na blešáku ze široké 

nabídky různorodého zboží, kterou 

plně využili ke své i naší spokoje-

nosti. Milou obsluhu při prodeji 

obstaraly maminky Leona Lovětín-

ská, Lenka Hušková, Eva Jindrová 

a Naďa Dubánková. Na této akci 

jste nám svým zájmem a nákupy 

pomohli získat 1 300 korun, které 

budou využity při uspořádání dět-

ského dne pro děti ZŠ.

Děkujeme všem dárcům, kteří při-

nesli krásné věci na prodej. Těšíme 

se na Vás na dalším ročníku blešáku 

nebo na jiné naší aktivitě.      KRPŠ 

Třídní důvěrník? Kdo to je? Jaký 

to má být člověk? Co dělá? Je mož-

né se jím stát? K čemu je dobrý? Je 

vůbec potřeba? Tak se na to pojďme 

podívat blíže.

Nejdříve si řekneme k čemu je 

třídní důvěrník dobrý a kdo to je. 

Je to člověk (může jich být i více 

v jedné třídě), který je zvolen rodiči 

ve třídě nebo se sám nabídne a cho-

dí jednou měsíčně na pravidelné 

schůzky KRPŠ, kde se projednávají 

různé aktivity, výdaje za konkrét-

ní akce, věci, problémy, týkající se 

školy…. Tím, že zastupuje svoji tří-

du, má možnost přijít s nápady jak 

využít finance KRPŠ, zjistit za co 

se utrácí rodičovské příspěvky, zda 

jsou využity dobře, co udělat jinak 

ve třídě, jak zapojit rodiče do spo-

lupráce se školou a co by chtěl pro 

své děti. Na schůzích jsou učitelé, 

pan ředitel, vychovatelky ŠD (vždy 

někdo z učitelského sboru je pově-

řen), kteří třídní důvěrníky informují 

o možnostech využití financí KRPŠ 

dle potřeb školy, s čím by mohli chtít 

pomoci od rodičů a podobně. 

Co konkrétně třídní důvěrník dělá? 

Informuje o třídních schůzkách, 

ostatní rodiče o aktivitách, mož-

nostech, které by se mohly v rámci 

jeho třídy konat a co důležitého se 

projednávalo na schůzích. Pomáhá 

s organizací aktivit např. karneva-

lem, plesem a podobně. Jak se zapo-

jí? Může zapojit další rodiče ve své 

třídě, může sehnat ceny do tombol, 

může roznášet letáky, oslovit spon-

zory, věnovat svůj čas přímo na ur-

čené aktivitě, přijít s nápadem, do-

nést potřebné věci a určitě se najdou 

další možnosti. 

Je potřeba? V případě, že třídní dů-

věrník je ve třídě, je tato třída ve vý-

hodě, protože má informace hned, 

může se aktivně zapojit při rozdělo-

vání financí z KRPŠ, může tato třída 

každý měsíc přijít s novými nápady, 

které budou pro ni plusem (podpora 

výletu, proplacení jízdného přímo 

pro konkrétní třídu a další). Jestliže 

třída důvěrníka nemá, přichází o vý-

hody spolurozhodovat o důležitých 

věcech, týkajících se jejich dětí. 

Na některých školách takové třídy 

nedostávají žádné příspěvky na jízd-

né, vstupné, odměny a podobě a vše 

si musí rodiče platit sami v plné výši.

Kdo by se jím měl stát? Nejlé-

pe ten, kdo bude tuto práci s chutí 

a nadšením dělat. Kdo je ochoten 

věnovat čas a umí komunikovat. 

Plusem bude organizační schopnost, 

schopnost kompromisu a schopnost 

přilákat a zapojit další rodiče ze své 

třídy a svého okolí. Jak již bylo dří-

ve uvedeno, může jit o jednu osobu, 

ale může to být i více osob. Skvělé 

zkušenosti s tím mají konkrétně již 

4 roky ve 4. A, kde jsou dvě třídní 

důvěrnice. Předpokladem v tomto 

případě je skvělá spolupráce mezi 

dotyčnými osobami, nejlépe kama-

rády(kami).

Už víte, zda chcete ve své třídě 

třídního důvěrníka a aktivně se za-

pojit a získat pro své děti výhody? 

Nebo to necháte náhodě a spokojíte 

se s tím, co máte? Je to jen na Vašem 

rozhodnutí.

A závěrem? Pro Vaši představu 

jsme zjišťovali v okolí, jak to pro-

bíhá na jiných školách. Na větši-

ně škol platí rodičovské poplatky, 

za které jejich děti mají zaplacenou 

jednu, dvě aktivity a to ostatní si ro-

diče platí v plné výši sami. Na naší 

škole KRPŠ, aby mohlo přispívat 

na více věcí jako je třeba lyžařský 

výcvik, divadla, reprezentace školy, 

nové věci do družin, knižní odměny 

a mnohé další, pořádá spousty akti-

vit (burza, karneval…), na kterých 

se snaží získat finance pro naše děti. 

A k tomu potřebujeme třídní důvěr-

níky, pro větší efektivitu a možnosti 

využit nápady jak získat další finanč-

ní prostředky. 

Chcete-li se stát třídním důvěrní-

kem, jste vždy a s radostí vítáni.  

KRPŠ 

Třídní důvěrník?  

Bleší trh ve škole

Sběr papíru, kartonu a plas-
tových víček bude v pondělí 
30. 4. 2012. Do školy je možné 
ho nosit od čtvrtka 26. 4. Od-
dělte, prosím, papír a karton 
zvlášť (jiná cena).    Děkujeme.

ŠKOLNÍ STRAVOVÁNÍ
Vážení rodiče a přátele školy,

rádi bychom Vás informovali o změně
poskytovatele stravovacích služeb. 

Od 1.5.2012 bude zajišťovat stravování 
společnost Sodexo - zařízení školního

stravování s.r.o.

Bližší informace týkající se plateb a změny 
čísla účtu proběhnou v měsíci dubnu 

na internetových stránkách. 
Ve spolupráci se školou každý žák obdrží 

leták s informacemi pro rodiče.

http://zsvamberk.portal.sodexo.cz
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DDM VAMBERK

1/ Pondělí 5.3. GAPA klub – (výlet autobusem do Rychnova)
V Rychnově jsme kromě bowlingu navštívili rychnovské hasiče, kde se 

nás ujal velmi milý pán a všechno nám vysvětlil a dokonce jsme viděli 

i různou vyprošťovací techniku. Bylo to moc príma a zajímavé.

Jarní prázdniny s domem dětí

V sobotu 17. března jsme byly pozvané do MKS, kde jsme měly při-

pravené dílny pro děti i dospělé. Zájem byl velký a děti si vyrobily ve-

likonoční dekorace do květináčků, na záclonu nebo jen tak na pověšení. 

Největší zájem byl o keramické motivy a to např. slepička s vajíčky, 

květinový věneček, květinový závěs a kuřátko na pověšení. Zápich 

do květináčů měl také úspěch, ale spíše u těch menších dětí. Vyráběly si 

i maminky a babičky, což nás velmi potěšilo. Přejeme Vám všem krásné 

jaro a načerpání nových sil ze slunných dní!                         Holky z DDM

Velikonoční dílny 
v Sokolovně

3/ Středa 7.3.  Překvapení v DDM
V domě dětí jsme měli připravený program, který se dělil na dopolední 

a odpolední zaměstnání. Dopoledne jsme si vyráběli zápichy do květináčů 

a velikonoční dekorace. Potom nás čekal výborný oběd. Po obědě jsme 

šli ven, kde jsme si skákali přes švihadlo nebo hráli fotbal, vybiku, prostě 

to, co kdo chtěl. Na závěr nás čekala štafetová soutěž ve družstvech, kte-

rá obsahovala 7 disciplín. Nejlepší byla pavučina, kde jsme museli získat 

kuličku a to tak, že jsme se nesměli dotknout provázků a ještě jsme museli 

jít jinou cestou tam a jinou zpět. Všechno rychle uteklo a na závěr jsme si 

mohli dupnout na polštářky naplněné vzduchem.

A jak se nám to všem líbilo? To můžete posoudit sami dle fotek, které 

ledasco prozradí. 

Na další akce se už teď těší Štěpka a Verča. Ahóóój!!!

2/ Úterý 6.3. ROKYTNICKÉ radovánky - (výlet vlakem)
Než jsme se rozjeli vlakem do Rokytnice, hráli jsme v domě dětí hry. 

Dobře naladěni jsme šli na vlakové nádraží a chvíli čekali na náš vlak. Ces-

ta nám rychle utekla. V Rokytnici jsme dováděli na kopci zvaném „ Farák 

„ a po skoro 3 hodinách jsme šli do restaurace, kde jsme měli objednanou 

polévku s pečivem a čaj. Někteří si pochutnávali na horké čokoládě nebo si 

dali hranolky a pohár. V restauraci jsme chvíli hráli karty a potom jsme šli 

na náměstí. Tam jsme měli krátký rozchod a po 3. hodině odpoledne jsme 

jeli zpět do Vamberka.
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Jako každoročně v tento čas, kdy probíhají okresní a začínají krajská kola 

soutěží základních uměleckých škol, které vypisuje Ministerstvo školství, 

mládeže a tělovýchovy, přináším přehled výsledků našich žáků. Ten, kdo se 

zajímá o umělecký „dorost“ Základní umělecké školy F. I. Tůmy v Kostelci 

nad Orlicí, určitě většinu jmen zde uvedených již zná. 

Okresní kola soutěží:
 22.2.2012 v Dobrušce v sólovém a komorním zpěvu. Za naši školu se této 

celodenní soutěže účastnily vítězky školního kola. Tři dívky z Kostelce nad 

Orlicí- nejmladší Klára Juránková získala čestné uznání, Anna Marie Valáš-

ková a Barbora Nunvářová vyzpívaly 3. místa. Vamberecké zpěvačky Nguyen 

Cam Nhung a Kateřina Kováčová si přivezly dvě 2. místa. Všechny úspěšné 

zpěvačky připravila Mgr. Jana Ichová. Na klavír děvčata tradičně pěkně dopro-

vázela paní učitelka Hana Věchtová. Děkujeme nejen jim, ale také maminkám 

- paní Juránkové, Nunvářové a Kováčové za spolehlivý odvoz dětí.

 29.2.2012 v Týništi nad Orlicí ve hře na dechové nástroje - získal 2. místo 

ve hře na lesní roh Tomáš Kafuněk ze třídy učitele pana Tomáše Alta. Žáci 

pana učitele Roberta Hrušky vybojovali: 2. místo Jiří Láska ve hře na zobco-

vou flétnu a budoucí konzervatorista Martin Strouhal z Doudleb nad Orlicí 

ve hře na trubku 1. místo s postupem do krajského kola v Jičíně, stejně tak, 

jako všichni saxofonisté, kteří získali první místa a postupují také do krajské-

ho kola v Jičíně: nejmladší z nich Jan Polnický z Doudleb nad Orlicí, dále 

Magdaléna Koubová, Štěpán Přibyl a Nikola Hejčlová. Škoda, že tito tři jsou 

ve stejné věkové kategorii, takže se také utkají mezi sebou. Nejstarší ze saxo-

fonistů - Tereza Suchánková (budoucí konzervatoristka)- se stala absolutním 

vítězem okresního kola. Protože všichni postoupili s rozdílem několika bodů, 

věříme, že jejich úspěch bude i v Jičíně a určitě někteří postoupí až do kola 

národního, které se bude konat na začátku května v Kladně. Všem dětem patří 

veliké poděkování a obdiv. Přejeme všem hodně štěstí a úspěchu! 

Velký dík patří jejich učiteli panu Václavu Klecandrovi., který svým žá-

kům věnuje maximum času a péče. Také velice děkuji oběma korepetitorkám 

Mgr. Janě Polnické a MgA.Tetyaně Peškové, které obětavě a ochotně cestují  

po všech soutěžích, aby mohly děti doprovázet.

Od 27. 2. 2012 se dočasným 

domovem části Mozaičanů stala 

Chata Juráška v Orlických horách.  

Všichni příznivci zimních sportů, 

kteří měli štěstí, že na ně vyzbylo 

místo na zimním pobytu na horách 

vyrazili oddávat se zimním rado-

vánkám na lyžích a snowboardech. 

Malí i velcí, prvňáčci i deváťáci 

poctivě trénovali každý den do-

poledne i odpoledne, na menším 

i větším kopci a všichni s viditelný-

mi pokroky.  Přesto, že pro někte-

ré z nejmenších Mozaičanů bylo 

lyžování do té doby tajemstvím, 

všichni nakonec zdolali samostat-

ně celou sjezdovku. Nezahálelo se 

ani večer. Účastníci si užili spostu 

legrace a napnutí při luštění hu-

debního kvízu, aktivitách ve druž-

stvech, karnevalu a u bezva filmu. 

Vyvrcholením pobytu byl již tra-

diční závod ve slalomu.  Nikdo 

nebyl vážně zraněn ani diskvalifi-

kován. Domů odjížděli Mozaiča-

né naplněni sportovními úspěchy 

a příjemnými zážitky. Jako bonus 

je čekal týden jarních prázdnin.

Skauti dětem 
- poděkování

Děkujeme všem Vamberkům, kteří přispěli na konto POMOZTE DĚTEM.

Na velikonočním jarmarku jsme vybrali částku 7 425 Kč. 

Věříme, že kuřátka, která jsme pro Vás připravili, Vás potěší a zpříjemní 

Vám velikonoční svátky.                                                  vamberečtí skauti

Na fotografii zleva: Barbora Nunvářová, Kateřina Kováčová, Nguyen Cam 
Nhung, Klára Juránková a Anna Marie Valášková

ZUŠ F.I.TŮMY KOSTELEC N.O.

ZŠ Mozaika - zprávy z hor :-)
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Městská knihovna
Voříškova 84, Telefon: 494 541 437, 
e-mail: knihovna@vamberk-city.cz, www.vamberk-city.cz

Nové knihy - duben 2012

Co vás čeká 

v měsíci dubnu...

 výstava obrazů Jiřího Skuč-

ka Krajina a příroda od. 2.4. 

do 30.4.2012

 cestopisná přednáška RNDr.   

Petra Rybáře – Laponsko na   

konci léta 12.4.2012 v 17.30 hod.

 povídání na téma Hubnutí 

v hlavě s Ivou Říčařovou – 

19.4.2012 v 17.30 hod. 

a v květnu 

chystáme...

 2.5. - 31.5.2012 

výstavu obrazů Josefa Synka, 

rodáka z Blatné, člena Unie 

výtvarných umělců a asociace 

jihočeských výtvarníků

 16.5.2012 

Květinový den věnovaný boji 

proti rakovině

BELETRIE
 CHAUVEL, Patrick: 

    Apač, který chtěl být orlem
Autor vypráví o pozoruhodném 

přátelství s Apačem Sky Eyes, který 

je stopařem speciálních jednotek.

 KULHÁNEK, Jiří: 
    Vyhlídka na věčnost
Sci-fi román, jehož hlavním hrdinou 

je Mluvčí, ale jiný, než jaké známe 

my z televize, rozhlasu i novin ...

 PATTILLOVÁ, Beth: 
    Jak mi pan Darcy zlomil srdce 
Co všechno se může přihodit na let-

ním semináři pro milovníky románů 

Jane Austenové... O tom ví své mla-

dá Američanka Claire Prescottová.

 PLAIDY, Jean: 
    Španělsko panovníkům
Historický román z období vlády 

Ferdinanda II. Aragonského a Isa-

bely Kastilské.

 ŠABACH, Petr: 
    S jedním uchem naveselo
Kniha obsahuje 10 povídek, některé 

byly již publikovány, čtyři jsou do-

sud nepublikované.

NAUČNÁ LITERATURA
 BURKET, Ivan: 

    Tajný výlet
Cesta Ivana Burketa na vysokém 

kole z Hradce Králové do španěl-

ského Santiaga de Compostela.

 JENŠÍK, Miloslav: 
    Skoncujeme s nimi! 
Bolavé místo polských dějin za dru-

hé světové války – povstání ve Var-

šavě 1944.

 KOSSERT, Andreas: 
    Chladná vlast
Kniha německého historika líčí his-

torii a kořeny odsunutých Němců 

z českých zemí.

 LAŇKA, David: 
    Štěpánkovi
O životě členů rodiny Štěpánků  – 

Zdeňkovi, Janě, Martinovi a Petrovi  

- v divadle, ve filmu ...

 LIEBMANN, Marian: 
    Skupinová arteterapie
Kniha je rozdělena na 2 části, teo-

retickou, která se věnuje základům 

skupinové arteterapie a v druhá část 

je přehledným zásobníkem různých 

nápadů.

Citát na měsíc duben:
„Tak jako v Ráji najdeme strom 

poznání, tak i díky stromům na-
šich lesů a hájů můžeme poznat 
sami sebe…

Žijme v souladu s našimi stro-
my, chraňme je.

Umí se totiž odměnit… dají 
nám za to život.

(Helena Vrábková: 
Když stromy vyprávějí)

Krásné jarní dny nám všem. 

A nezapomeňme na stromy.

Ani na knihy.

Za Městskou knihovnu Vam-

berk        Jaroslava Martinová

Pravidelná půjčovní doba:

ODDĚLENÍ PRO DOSPĚLÉ
STUDOVNA PRO DOSPĚLÉ
Pondělí + čtvrtek: 8,00 – 11, 00       

                              13,00 – 17,00

ODDĚLENÍ PRO DĚTI 
A MLÁDEŽ
STUDOVNA PRO DĚTI 
A MLÁDEŽ
Pondělí + čtvrtek: 13,00 – 17,00

Pátek: 12,00 – 15,00

MOUDŘENÍNEK PRO 
NEJMENŠÍ ČTENÁŘE
Čtvrtek: 9,00 – 11,00

PODĚKOVÁNÍ
Děkujeme všem, kteří da-

rováním oblečení, obuvi 

i hraček pomohli potřeb-

ným. 

Vše bylo předáno Diakonii 

Broumov.

Je to coby kamenem dohodil – 

a přitom za hory za doly… Za hra-

nicemi, které už dnes vlastně ani 

hranicemi nejsou. Polské Klod-

zko. 

Městečko, kde žijí a pracují úplně 

obyčejní lidé stejně jako u nás. Pro 

své děti, jejich rozvoj a vzdělání se 

snaží dělat maximum – možná běž-

né , možná výjimečné. Za podpory 

vedení města dělají maximum i pro 

rozvoj naší vzájemné regionální 

spolupráce.

Máme dnes obrovskou radost - 

i přes všechny počáteční nesnáze 

a díky neobyčejné vůli a schop-

nostem ing. Vladimíra Hulmana, 

předsedy  SDRUŽENÍ  PRO RE-

GIONÁLNÍ ROZVOJ  A ČESKO-

-POLSKOU SPOLUPRÁCI se nám 

po roce podařilo navázat kontakt 

s klodzkou knihovnou. Její ředitel-

ka, Marioly Huzar,  dokázala ne-

možné – získat podporu i finance 

na zahájení spolupráci…

Takže – začínáme – u nás, 

ve Vamberku. Těšíme se na dva-

náct polských dětí, paní knihovni-

ci, ilustrátora i tlumočnici stejně 

jako na polské pohádky. Na oplátku 

nabídneme zase my něco českého. 

A budeme se těšit na návštěvu Pol-

ska – třeba pohádkového parku…

POVEDLO SE – VÍTEJTE! UDALO SIE- WITAMY!

BIBLIOTEKA PUBLICZNA GMINY KLODZKO

MĚSTSKÁ KNIHOVNA - INFORMAČNÍ CENTRUM VAMBERK
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tel.: 494 541 484, mestsky.klub@vamberk-city.cz, www.vamberk-city.cz

program duben - květen 2012

Přijímáme chlapce
do kurzu tance 

a společenské výchovy
Zahájení: září 2012

Přihlášky na tel. 494 541 484
nebo v kanceláři MKS

 11. dubna v 19.30 hodin
PRŠÍ

Úsměvná komedie o inspiraci, fan-

tazii, lásce, žárlivosti, snech, kon-

cích a dalších začátcích.

Hrají: Karel Roden, Jana Krausová, 

Marian Roden.

Vstupné 200 Kč.

 12. dubna v 8.30 hodin
FOLKOVÉ NÁVRATY

Folk a trampská hudba v oblíbeném 

pořadu pro žáky I. st. ZŠ.

Profesionálně výchovně-vzdělávací 

pořady s cílem obohatit mladé po-

sluchače o živý přednes, ale také 

o informace, které jistě dobře uplat-

ní i při dalším studiu. 

Účinkují: Z. Dočekal, J. A. Válek, 

R. Ilek.    

Vstupné 40 Kč.

 12. dubna v 10.00 hodin 
SeMaFor

Hudební pořad o bohaté historii Se-

MaForu pro žáky II. st. ZŠ.

Vstupné 40 Kč. 

 1. května v 15.00 hodin
KONCERT VAMBERECKÉ DE-

CHOVKY

Za Sokolovnou

Připravujeme:

 14. – 16. května
BURZA ODĚVŮ A DOPLŇKŮ 

DO TANEČNÍCH

JARMARK
Správnou jarní atmosféru mohli návštěvníci nasát v sobotu v Měst-

ském klubu Sokolovna, kde se konal Velikonoční jarmark. Načerpat 

mohli inspiraci nebo si zakoupit hotový výrobek. Nečekanou atrakcí 

se stala návštěva Zdeňka Pohlreicha, který ochutnával místní speciality 

a ochotně rozdával podpisy.                                                ZF    

XIII. MEZINÁRODNÍ SETKÁNÍ KRAJKÁŘEK

VI. BIENÁLE ČESKÉ KRAJKY
Dovolujeme si Vám připomenout konání tradiční významné události, 

která se uskuteční ve dnech 29. 6. – 1. 7. 2012. Mezinárodní setkání do-

provodí tématicky zajímavý program konaný i v mnoha okolních městech, 

se kterým Vás seznámíme v červnovém zpravodaji.     

Za organizační výbor MSK                                      Zdeňka Freivaldová

Již zanedlouho, v sobotu 5. května v 15 hodin, bude vernisáží otevřena ně-

kolik měsíců připravovaná výstava děl vambereckých malířů. Jedná se jednak 

o autory, tvořící v průběhu 20. století, ale i o umělce současné. Někteří z nich 

se v našem městě narodili, jiní tvořili nebo sem jezdili a Podorlicko je inspiro-

valo při malování. Výtvarné výstavy jsou v našem městě čas od času pořádány, 

letošní reprezentativní setkání s více než třemi desítkami vambereckých autorů 

je zřejmě v historii největší. Návštěvníci budou moci posoudit úroveň a různé 

techniky a způsoby malování. Nemějte obavy, že nejste znalci umění, nechodíte 

na výstavy nebo nerozumíte současné abstrakci. Většina vystavovaných obrazů 

je realistická, zpodobňující známou krajinu, naše město, a jeho malebné okolí, 

zátiší či portrét. Přehlídka se uskuteční ve výstavním sále Městského klubu So-

kolovna po celý měsíc květen, až do 9. června. Otevřeno bude denně, kromě 

pondělí, od 9 do 12 a od 13 do 17 hodin. Vstupné 10 Kč, děti do 15 let zdarma. 

Aby vzpomínky na tuto akci zůstaly trvalé, je v jednání vydání brožury se struč-

nými životopisy umělců a ukázkami jejich děl. Neváhejte a přijďte se podívat!

Největší výstava vambereckých
malířů klepe na dveře
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 Dne 12. března uplynul 1. smutný rok, co nás opusti-

la naše drahá maminka a babička MARIE SEDLÁČ-
KOVÁ. 

Vzpomínají synové s rodinami. 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

VZPOMÍNKA

BLAHOPŘÁNÍ

V měsíci dubnu oslaví:
75 let  Kristína Blechová

75 let  Anna Dvořáková

75 let  Helena Písecká

80 let  Aleš Pavlišta

80 let  Růžena Pelinková

80 let  Hana Zemaníková

85 let  Jarmila Morávková

90 let  Bohuslav Šíla

92 let  Emilie Kudlačíková

92 let  Blažena Rybářová

DIVADELNÍ SPOLEK ZDOBNIČAN
Dovolte nám, abychom Vás v těchto příjemných jarních dnech infor-

movali o dění u nás ve Zdobničanu. Půjdete-li v úterý nebo ve čtvrtek 

v podvečer kolem Sokolovny, zaslechnete možná mnoho hlasů a zpěv. 

To jsou stále v plném proudu zkoušky pohádky Byl jednou jeden drak. 

Na premiéru se můžete těšit v měsíci květnu.

A pokud zrovna nezkoušíme pohádku, aktéři divadelní hry Past 

na osamělého muže se chystají na reprízy. V dubnu to je v těchto termí-

nech 23.4. v Rychnově nad Kněžnou, termín 7.4. v Javornici byl zatím 

přesunut na neurčito. V měsíci květnu pak 2.5. v Solnici (19.00 hod.), 

4.5. v Miletíně (19.30 hod.) a 18.5. v Častolovicích (19.00 hod.)

Věříme, že již slunečné dny si někteří z Vás zpříjemní kulturou a při-

jdou za námi.                                                             Miroslava Sojková

Heslem festivalu je - Pomáháme 

kulturou. Vstup proto bude zdarma, 

ale budete moci dobrovolnou část-

kou přispět Dětskému domovu Po-

tštejn a Kostelec n.O., Uprchlické-

mu táboru Kostelec n. O. a dalším.

Pro koho je festival určen? Pro 

rodiny s dětmi, mládež, sousedy, 

přátelé… pro nás všechny z Vam-

berka a okolí, kteří rádi strávíme 

červnové odpoledne plné zábavy 

venku s dobrou hudbou, divadlem 

a těmi nejbližšími. Těšit se může-

te např. na místní rockovou kapelu 

Plazma, která celý sobotní pro-

gram na louce u fotbalového sta-

dionu zakončí.

Nezapomeňte si zaškrtnout v ka-

lendáři, kdy se festival Vamberák 

koná - sobota 23. června od 14.00 

a přidat si nás na Facebooku – 

www.facebook.com/VAMBERAK.

 1.4.1862 se ve Vamberku narodil Ladislav Bednář, továrník a mecenáš. 
Spolu s mladším bratrem Antonínem převzal po otci místní textilní továrnu. 

Později přenechal vedení Antonínovi. Věnoval se kulturním a společenským 

aktivitám. Býval členem obecního zastupitelstva, v letech 1902-1929 byl 

předsedou Měšťanské besedy, starostoval také Sokolu. V roce 1901 inicioval 

založení místní filharmonie. K chatě na Vyhlídce nechal přistavět dřevěnou ve-

randu, tzv. Ladislávku. Byl štědrým mecenášem vamberecké kultury a městu 

odkázal svůj dům čp. 84 na náměstí, který dodnes slouží kulturním účelům. 

150. výročí narození (+ 2.2.1935 ve francouzském Nice)

 6.4.1952 zemřel v Merklovicích čp. 89 František Hájek, majitel pily. 
V roce 1910 postavil spolu s bratrem na pozemku mezi Vamberkem a Merklo-

vicemi pilu. Bratr si později postavil novou provozovnu v Častolovicích. Fran-

tišek obchodoval se dřevem a mj. vyráběl různé druhy beden. Ve 30. letech 

měl spory s řídícím učitelem Machem, které vyvrcholily odvoláním merklo-

vického zastupitelstva a dosazením vládního komisaře. 60. výročí úmrtí                         

(* 30.3.1878 v Merklovicích)

 10.4.1872 zemřel ve Velkém Meziříčí František Sedláček-Vamberský, 
učitel a hudební skladatel. V mládí byl ředitelem kůru ve Vamberku. Učil 

ve Velkém Meziříčí. Skládal duchovní i světskou hudbu. 140. výročí úmrtí          

(* 24.10. 1818 ve Vamberku)

 17.4.1807 se v Cholticích u Pardubic narodil Josef Vojtěch Hellich, ma-
líř. Byl žákem Josefa Berglera (1753-1829). Byl prvním předsedou Jednoty 

výtvarných umělců, kterou založil roku 1849. Maloval především historické 

výjevy, oltářní obrazy a podobizny (nejznámější portrét Boženy Němcové).         

Je autorem oltářního obrazu sv. Prokopa v našem farním kostele. Namaloval 

jej roku 1863. 205. výročí narození (+ 23.1.1880 v Praze)

 18.4.1927 se v Pekle nad Zdobnicí narodil Jaroslav Kovář, politický vě-
zeň. Vyučil se číšníkem a roku 1948 odešel ilegálně za hranice. Po jednom 

z přechodů státní hranice byl v roce 1950 zatčen a odsouzen na patnáct let 

za velezradu a vyzvědačství. V nechvalně proslulých jáchymovských lágrech 

strávil 12 let. Po celou dobu komunismu byl perzekvován,  v 70. letech prožil 

1,5 roku za mřížemi. Roku 1990 byl pan Kovář plně rehabilitován. 85. výročí 

narození (+ 15.2.2001)

 18.4.1932 zemřela v Londýně Anna Gustava Lützowová, rozená von 
Bornemann, majitelka vambereckého velkostatku. Roku 1881 se provdala 

za PhDr. Františka J. Lützowa. O tři roky později zakoupila žampašský vel-

kostatek a poté žili manželé střídavě v Londýně a na Žampachu. Po manželově 

smrti roku 1916 nechala na starém hřbitově ve Vamberku postavit rodinnou 

hrobku. Vamberecký velkostatek poté spravovala až do své smrti. Pohřbena je 

po boku svého muže ve Vamberku. Lützowovi neměli potomky, proto Anna 

odkázala část majetku dobročinným spolkům a nadacím. 80. výročí úmrtí              

(* 6.1.1853 v Hamburku)

 20.4.1972 zemřel Karel Erben, politický vězeň. Pracoval jako poštovní 

úředník. Za války byl zapojen v odboji. Roku 1953 byl zatčen a později odsou-

zen za velezradu a vyzvědačství na 20 let. Z vězení, které si odpykával v Leo-

poldově na Slovensku, se vrátil roku 1960. Poté pracoval v dělnických profe-

sích. V 60. letech se s manželkou přestěhoval z Rychnova n.K. do Vamberka. 

Ve volných chvílích se zabýval myslivostí. 40. výročí úmrtí (* 15.11.1909 

ve Chvalkovicích na Náchodsku)

Výročí osobností

Stalo se aneb bejvávalo

před 70 lety
16. dubna 1942 byly sňaty zvony z věží kostela sv. Prokopa a odvezeny 

do Rychnova nad Kněžnou a poté roztaveny a použity k válečným účelům.

UPOZORŇUJEME RODIČE DĚTÍ narozených v období od 01.09.2011 

do 29.02.2012, že město Vamberk připravuje na měsíc duben vítání dětí 

v obřadní síni Městského úřadu.

Máte-li zájem, aby Vaše dcera, nebo syn byli slavnostně uvítáni do živo-

ta, zašlete vyplněný přiložený formulář na Městský úřad ve Vamberku, 

odd. matriky, nejpozději do 11.04.2012. 

--------------------------------------------------------------------------------------

Městský úřad Vamberk, odbor správy majetku a rozvoje města, matrika, 

Husovo náměstí 1, Vamberk, tel. 494 548 124, fax 494 541 322

a redakční rada Vambereckého zpravodaje

Souhlas se shromažďováním 
a zpracováním osobních údajů

Jména a příjmení rodičů: ...........................................................................

                                         ...........................................................................

Bydliště: ....................................................................................................

Souhlasíme se zveřejněním narození našeho

syna ....................................................., datum nar. ..................................

dcery ...................................................., datum nar. ..................................

Tento souhlas dáváme za účelem vedení narození našeho dítěte v sezna-

mu nově narozených dětí města Vamberk a následného pozvání ke slav-

nostnímu uvítání dětí.

Ve Vamberku dne ..................................                       

Podpisy rodičů: ......................................................................

                          ......................................................................

PRVNÍ FESTIVAL VE VAMBERKU

- festival Vamberák 2012
Již v minulém zpravodaji jste se mohli dozvědět o novém vambe-

reckém festivalu, který jsme nazvali příhodně Vamberák. V tomto 
a dalších vydáních se budete postupně dozvídat, na co se můžete těšit.
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www.kamenictvi-raska.cz, e-mail: kamenictvi.raska@seznam.cz
 Kompletní zhotovení pomníků 

z přírodního kamene
 Opravy a úpravy pomníků

 Moderní tvary pomníků
 Urnové pomníky za výhodné ceny

 Nejlevnější světlá i tmavá žula
 Sekání nápisů a pečící kameny

České Libchavy 89, 561 14 České Libchavy
tel./fax +420 465 582 130, mobil: +420 603 281 830, +420 603 281 831

Sháním i menší rodinný dům. 
Lze i v horším stavu. Ve Vamberku, nebo okolí do 15 km. 

Tel.: 734 622 739

Prodám zahrádku v zahrádkářské kolonii Mníšek 
- 400 m2, klidné a slunné místo. 

Cena dohodou. Tel.č.: 608 078 841
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PROVIDENT
půjčka 

 jednoduše a rychle na cokoliv
 bez zbytečného papírování

 žádné skryté poplatky
Zavolejte nám a dozvíte se víc

Jedlinská 605 185 220
Motyčková 724 816 083 Koupím zemědělské pozemky 

na vamberecku. Tel.: 602 308 774

Aktivita je součástí individuálního projektu Služby sociální prevence v Královéhradeckém kraji (www.socialniprojekty.cz).

Projekt Centra terénních programů Královéhradeckého kraje je financován z ESF a státního rozpočtu ČR prostřednictvím operačního programu Lidské zdroje a zaměstnanost.

Tuto aktivitu zajišťuje Centrum terénních programů Královéhradeckého kraje, Laxus o. s.

Říční 1252/3a, 50002 Hradec Králové, tel.: +420 775 565 309, e-mail: teren.hradec@laxus.cz

Pracovníci Centra terénních programů Královéhradeckého kra-
je vyjíždějí každý den do mnoha měst v kraji, aby pomáhali uži-
vatelům drog. O tom, v čem spočívá jejich práce a jak se jim daří, 
nás informovala streetworkerka Kristýna Maťátková. „Naším cí-
lem je kontaktovat uživatele drog v jejich přirozeném prostředí 
a pomáhat jim stabilizovat jejich sociální situaci a zdravotní stav. 
Pracujeme nejčastěji s nitrožilními uživateli nelegálních drog 
a nabízíme jim služby, které zmírňují rizika, působená braním 
drog, poskytujeme sociální poradenství. Pomáháme také klien-
tům k tomu, aby snadněji dosáhli na služby, které jsou pro ně 
špatně dostupné – zprostředkováváme kontakty na lékaře, úřady 
práce, pomáháme se zařizováním léčby,“ přibližuje každodenní 
práci v terénu. Tu podle jejích slov v loňském roce využilo téměř 
250 osob. „Jedná se o poměrně standardní číslo, které odpoví-
dá dlouhodobému průměru, na který jsme zvyklí,“ dodává s tím, 
že přes 140 osob využilo loni služby centra poprvé. V letošním 
roce prý očekávají podobné výsledky. „Máme stálé klienty, které 
postupně motivujeme k tomu, aby se zapojovali do společnosti, 
chovali se bezpečněji, případně s braním drog skončili. Každý 
rok se nám také daří oslovovat více dalších lidí, kteří drogy berou 
nebo s nimi experimentují“. Loni se tak podle jejích slov setkali 
například s poměrně velkou skupinou osob, užívajících takzvané 
nové syntetické drogy, které prodávalo několik obchodů v kraji.

Je ale vůbec možné se z kolotoče drog dostat nebo se ale-
spoň nepropadnout až na dno? Podle Kristýny Maťátkové to 
jde. „Nedávno se nám třeba podařilo zprostředkovat jedné 
z našich klientek návštěvu u lékaře – jako dlouholetá uživa-
telka drog potřebovala lékařské ošetření a bála se, že bude 
odmítnuta. Proto jsme návštěvu předem domluvili a k lékaři 
jí doprovodili. Všechno proběhlo bez potíží. Když se lidé pře-
svědčí, že naše pomoc funguje, nebojí se pak využít i další 
služby. Je pak jednodušší jim ukázat, že se z drog lze do-
stat. Když k tomu někdo dospěje, předáváme ho do návaz-
ných služeb, například do léčeben, terapeutických komunit 
nebo do našeho Ambulantního centra. Několikrát se stalo, že 
se pak člověk po nějaké době setká s tím, že mu úspěšně 
abstinující klient přijde poděkovat,“ shrnuje krátce úspěchy, 
kterých s týmem pracovníků dosahují.

Služba, která je financována z ESF a státního rozpočtu ČR 
prostřednictvím Operačního programu Lidské zdroje a za-
městnanost působí aktuálně na Královéhradecku, Jičínsku, 
Rychnovsku a Trutnovsku. „Fungujeme v pravidelných časech 
na různých místech, o kterých klienty informujeme. Když je po-
třeba, domlouváme se telefonicky, kde se sejdeme. Za týden 
projedeme zhruba 20 měst,“ dodává a vyráží do terénu pomá-
hat s ostatními kolegy.

Zapojujeme naše klienty do běžného života, 

říkají ti, kteří se v kraji starají o uživatele drog
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Začalo to zvonečkem! Tentokrát to 

nebyla pohádka, nýbrž tímto způso-

bem pan Pavlišta, člen Výkonného vý-

boru (VV) a místopředseda TJ Baník 

Vamberk, jinak také člen OVV ČSTV 

v Rychnově nad Kněžnou, zahájil Val-

nou hromadu TJ Baník. Stalo se tak 

v sálku vamberecké vinárny „U Jiřího“ 

v pondělí 12. března 2012 o 5. hodině 

odpolední. Pan Pavlišta úvodem přiví-

tal delegáty jednotlivých oddílů na VH, 

členy (VV) a hosty, pp. Mgr. Břízu 

a Vídeňského za Kontrolní a revizní 

komisi (KRK), Mgr. Vrkoslava, před-

sedu sportovní komise, a p. Matějku, 

kronikáře Vamberka. S menším zpož-

děním, způsobeném pracovními povin-

nostmi, se na jednání VH dostavil další 

host, starosta města, Ing. Mazúch.

Poté byl přednesen a delegáty VH 

bez výhrad schválen program a jed-

nací řád VH. Po schválení pracovní-

ho předsednictva VH ve složení: pp. 

RNDr. Chocholouš a Pavlišta a paní 

Jedlinská, zapisovatele, p. Frühbauera, 

a ověřovatelů zápisu, pp. Chocholouše 

a Vodáka, bylo přikročeno k volbě 

mandátové komise ve složení: pp. 

Barvínek, Vodák a mladá paní Kaise-

rová (Hlušičková), a návrhové komise 

ve složení: pp. Podolka, Riesner, Jed-

linský.

Zprávu o činnosti VV TJ Baník Vam-

berk za roky 2010 a 2011 přednesl 

předseda VV, pan RNDr. Chocholouš. 

Zdůraznil především koordinaci or-

ganizačních záležitostí jednotlivých 

oddílů TJ. VV zpracovával informa-

ce od pana Pavlišty jako člena OVV 

ČSTV a předával jednotlivým oddí-

lům. Pan Vodák potom doplňoval in-

formace jako člen VV OFS. VV pra-

coval ve složení: RNDr. Chocholouš, 

paní Jedlinská a pp. Pavlišta, Vodák, 

Podolka, Frühbauer a Stárek. Posledně 

jmenovaný požádal vloni o uvolně-

ní z pracovních důvodů, a proto byl 

od března minulého roku kooptován 

do VV p. Barvínek, který byl jako 

sekretář FO na kandidátce FO při mi-

nulých volbách do VV. Patří ke zku-

šeným funkcionářům s dlouholetou 

praxí ve fotbalovém oddílu. Pravidelné 

schůzky VV probíhaly 1x měsíčně kro-

mě prázdnin, kdy v období dovolených 

se funkcionáři scházeli podle potřeby 

řešení úkolů. 

Dle zprávy činí členská základna TJ 

k 31. 12. 2011 365 členů, vtom je 214 

dospělých a 151 mladých do 18 let, při-

čemž došlo k nárůstu o 12 členů oproti 

roku 2010. Celá TJ Baník Vamberk má 

v současné době 9 oddílů či kroužků. 

Na jaře 2010 bylo započato s prvními 

kroky k zatravnění škvárového hřiště, 

ke kterému došlo v červnu. V září pro-

běhl kontrolní den na stadionu a kon-

cem září byl podepsán předávací proto-

kol. V dubnu minulého roku proběhla 

částečná kolaudace s povolením hry 

pro žákovská družstva. Do současnosti 

přetrvávají nadále některé nedostatky: 

není vyřešeno pevné zábradlí v sektoru 

pro diváky, jsou sice připraveny zá-

chytné sítě za obě branky, ale na upev-

ňující sloupky se hledají peníze. Přes 

rozhodnutí Rady města o dovybavení 

hřiště dle předpisů do 20. 7. minulého 

roku došlo k revokaci této záležitosti 

a nedostatky přetrvávají. Neproběhlo 

proto ani plánované slavnostní otevření 

hřiště v srpnu a zrušen byl i přípravný 

dvojzápas. Na schůzce v září 2011 

se sešli zástupci VV FO pp. Souček, 

Barvínek a Richtr se starostou, mís-

tostarostou města a předsedou OFS, 

p. Židíkem, kde domluvili konečný 

a poslední termín dokončení na 30. du-

ben letošního roku.

V prosinci 2010 byl na valné hro-

madě OVV ČSTV zvolen do OVV 

p. Pavlišta, který pravidelně informo-

val náš VV o aktuálním dění v ČSTV, 

o stavu a vývoji v Sazce a hlavně o vý-

voji ve financování českého sportu. 

VV dále úzce spolupracuje se Spor-

tovní komisí Rady města Vamberk. 

Po volbách do obecních zastupitelstev 

na podzim 2010 byl předsedou této ko-

mise zvolen p. Mgr. Vrkoslav, za členy 

komise byl z TJ nominován p. Souček, 

předseda oddílu kopané, a RNDr. Cho-

cholouš, předseda VV. Na jednání VH 

bylo navrhnuto Sportovní komisi, aby 

v případě schválení rozpisu peněžních 

prostředků na činnost na jednotlivé 

oddíly pro TJ nejprve tyto informace 

konzultovala na VV TJ Baník. Čle-

nem SK je dále p. Rykala, duchovní 

otec novodobého vyhlašování nejlep-

ších sportovců a sportovních kolekti-

vů Vamberka. Výsledky za rok 2011 

byly uvedeny v březnovém VZ včetně 

fotografií. Jako jednotlivec se nejlep-

ším sportovcem roku 2011 stal držitel 

bronzové medaile z ME ve futsalu To-

máš Morong, v kategorii družstev vy-

hrál oddíl futsalu s nevšedním názvem 

Bomby k tyči a za nejúspěšnějšího tre-

néra byl zvolen pan Pavel Bříza, trenér 

kadetek a dorostenek oddílu odbíjené 

a předseda RK TJ Baník. Fotbalový 

oddíl si také zaslouží dík za pořádání 

sportovního plesu, kde se výsledky 

ankety o nejúspěšnější sportovce města 

vyhlašovaly. Spojení obou akcí, vy-

hlášení výsledků ankety a uspořádání 

sportovní plesu, má vždy kladný ohlas 

a zvyšuje i společenskou úroveň anke-

ty a uznání oceněných.

Naši sportovci se neztratili ani 

v okresním měřítku. Při vyhlášení an-

kety „Nejúspěšnější sportovec Rych-

novska 2011“ obsadil Tomáš Morong 

celkově páté místo a v kategorii druž-

stev bylo vyhodnoceno na třetím místě 

již zmíněné družstvo futsalu. 

Zdálo by se, že se všechno daří 

na 100 %. Opak je však pravdou. 

Zveřejňování akcí na stránkách VZ, 

ve skříňkách a informačním centru 

není dostatečné, ne všechny oddíly 

mají aktualizované oddílové stránky 

na webu města. Přetrvává také nepo-

řádek na některých sportovištích, ne-

podařilo se všude realizovat kuřácké 

koutky. Další kapitolou je stav sporto-

višť – stáří haly je 35 let, fotbalový sta-

dión stojí více než 50 let a finančních 

prostředků z rozpočtu města ubývá. 

Dle nového předsedy ČSTV naše vlá-

da sport spíše nepodporuje – v rámci 

celé EU je naše republika ve vládní 

podpoře sportu na druhém až třetím 

místě od konce! Na krachu Sazky a tím 

i na ztrátě financí pro sport se také 

výraznou měrou podílel i VV ČSTV, 

který ponechával volné ruce panu 

Hušákovi. Co přinese do sportu tzv. 

loterijní zákon, kdy peníze z hazardu 

mají jít na účty měst a pak částečně 

i do sportu, ukáže teprve budoucnost. 

Stav rozpočtu naší republiky a vývoj 

událostí v tomto směru v poslední 

době nám mnoho optimismu nedávají. 

Také se nepodařilo realizovat pronájem 

kanceláří a klubovny ve Sportovní hale 

pro OFS.

Dále p. Chocholouš připomněl, že 

v příštím roce bude podle Stanov vo-

lební VH TJ Baník, kde se bude volit 

nový VV a RK. Členové RK, stejně 

jako někteří členové stávajícího VV 

avizují ukončení své práce. Proto je 

již nyní čas přemýšlet o vhodných 

kandidátech do těchto orgánů. Závě-

rem své zprávy poděkoval předseda 

VV představitelům města za příspěvky 

na činnost TJ Baník, členům rozpočto-

vého výboru, že v rozpočtu města vždy 

najdou určitou částku peněz, a členům 

Rady města za její odsouhlasení. Svou 

zprávu zakončil prohlášením SPORTU 

ANO, DROGÁM NE, které by mělo 

být motivací do budoucna pro zastu-

pitele města i další sportovní činitele, 

kteří pracují v oblasti sportu.

Jednání VH pak pokračovalo zpráva-

mi oddílů, jejichž zástupci připomněli 

především dosažené výsledky v spor-

tovních soutěžích v různých kategori-

ích za roky 2010 a 2011, ale i problé-

my, které jednotlivé oddíly v poslední 

době trápí. Zprávy v abecedním pořadí 

oddílů byly předneseny následovně:

Aerobic (ASPV) – paní Kaiserová 

(Hlušičková)

Badminton – p. Bolehovský

Florbal – p. Frühbauer

Fotbal – p. Souček

Futsal (sálová kopaná) – p. Jedlička

Stolní tenis – p. Riesner

Tenis – RNDr. Chocholouš

Volejbal – p. Hynek

Z pracovních důvodů byla omluvena 

delegátka Tanečního kroužku, paní 

Martinová.

Zprávu o hospodaření TJ za roky 

2010 a 2011, jakož i návrh rozpočtu 

na rok 2012 přednesla hospodářka 

VV TJ Baník Vamberk, paní Jedlin-

ská. Zprávu revizní komise přednesla 

p. Mgr. Bříza, předseda KRK TJ Baník 

Vamberk. Následovala zpráva mandá-

tové komise, přednesená p. Barvín-

kem, který oznámil, že bylo přítomno 

20 delegátů s hlasem rozhodujícím 

z 21 možných delegátů, a konstatoval, 

že VH je usnášeníschopná.

Následovala diskuse. Podstatný 

příspěvek přednesl p. Pavlišta, který 

informoval o jednání Okresního sdru-

žení a pak zmapoval situaci v ČSTV 

od roku 2010 až k dnešní situaci – 

úbytek finančních prostředků a zdrojů 

do sportu. Ve svém vystoupení citoval 

předsedu ČSTV, p. JUDr. Janstu:

„Český sport se nachází na histo-

rické křižovatce. Od základu se mění 

jeho financování. Parlament ČR přijal 

novelu tzv. Loterijního zákona, odvo-

dy z hazardu již nesměřují do sportu. 

Podle odhadu MF ČR se jedná o 6,1 

miliardy Kč. Což v porovnání s rokem 

2011 znamená navýšení ve prospěch 

obcí o 4,3 miliardy korun. Zmíněné 

prostředky byly v minulosti přerozdě-

leny ve prospěch sportu, kultury a cha-

ritativní činnosti. Samostatný podíl 

pro sport činil více jak 50%, celkem 

se jedná až o 2.5 miliardy Kč. Základ 

sportu tvoří sport mládeže a široké ve-

řejnosti, na tyto peníze má proto sport 

nadále nárok! Dle informací MF ČR 

mohou obce očekávat první zálohové 

platby již v dubnu 2012. Je na každém 

jednotlivém zastupitelstvu, aby zdroje, 

které letos získá nad rámec rozpočtů, 

použilo především na sport mládeže.“

Paní Jedlinská připomenula ode-

vzdání členských a oddílových pří-

spěvků do 30. 6. 2012, upozornila 

oddíly na platnost podpisových vzorů 

jednotlivých oddílů, seznámila delegá-

ty VH s kontrolou dotací na MÚ.

P. Podolka připomenul nutnost ode-

vzdat změny členské základy do 15. 

ledna 2013.

P. Mgr. Vrkoslav seznámil VH s výší 

dotace na sportovní činnost ze strany 

MÚ, přičemž dotace je ve stejné výši, 

jako byla v minulém roce.

Závěrem diskuse poděkoval 

p. Pavlišta všem oddílům, které se sta-

rají o mládež.

Návrhová komise VH ústy p. Po-

dolky přednesla usnesení VH, které 

bylo poté schváleno všemi hlasy pří-

tomných delegátů jednotlivých oddí-

lů. Tímto usnesením se bude VV řídit 

do příští, volební, Valné hromady.

Jednání VH ukončil předseda VV 

TJ Baník Vamberk, p. RNDr. Chocho-

louš, který poděkoval všem delegá-

tům a hostům za jejich plodnou účast 

na jednání a popřál všem hodně elánu 

a mnoho sportovních úspěchů. Skuteč-

ný závěr patřil opět p. Pavlištovi, který 

zvonečkem celé jednání VH uzavřel.

Podle poskytnutých materiálů z VH 

TJ Baník Vamberk zpracoval 

Václav Matějka, 
kronikář města

Z Valné hromady TJ Baník Vamberk
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Nohejbalový oddíl zve všechny věrné 

i nové návštěvníky na 

Pálení Čarodějnic v Pekle
Přijďte si pochutnat na vyhlášených makrelách na grilu, 

dobrém pivu a užít si spoustu zábavy, která bude 
nachystána i pro nejmenší. Příjemnou atmosféru 

bude dotvářet reprodukovaná hudba.

Místo konání – sportovní areál v Roští
Začátek akce – 30. 4. 2012 v 17 hodin

Dětský program – od 18 hodin

Něco na zub – makrely, párky a klobásky na grilu
Další sortiment občerstvení a pochutin je samozřejmostí

Oblastní přebor 2. třídy
Baník Vamberk A – TJ Náchod 
A 10:6
Body: Vrkoslav 4,5/4,5; Valášek 

2,5/3,5; Kosek 2,0/4,5; Podolka 

1,0/3,5

Baník Vamberk A – SK Dobré A 10:5
Body: Vrkoslav 4,5/4,5; Valášek 

2,5/3,5; Kosek 2,0/3,5; Podolka 

1,0/3,5

I bez stále zraněného Michala Ma-

cháčka jsme toto poslední dvoj-

utkání na domácích stolech, které 

se hrálo 26. 2., zvládli. Zase tak 

jednoduché to ale nebylo. V odpo-

ledním zápase s Dobrým se hrálo 8 

z 15 zápasů na pět setů.

Jiskra Jaroměř A – Baník Vam-
berk A 6:10

Body: Valášek 2,5/2,5; Vrkoslav 

3,5/4,5; Kosek 2,0/3,5; Macháček 

1,0/2,5; Podolka 1,0/3,0

Sokol Česká Skalice A – Baník 
Vamberk A 9:9
Body: Vrkoslav 2,0/2,5; Macháček 

2,0/2,5; Valášek 3,0/4,5; Podolka 

2,0/3,5; Kosek 0,0/4,0

Tento poslední dvojzápas sezó-

ny jsme odehráli 17. 3.. S jistotou 

jistého postupu se ale bojovnost 

nevytratila. Prohrát poslední zápas 

sezony jsme určitě nechtěli a to se 

nám povedlo. Postup do vyšší třídy 

byl zpečetěn !!! V příštím roce se 

tak můžeme těšit na ještě kvalitnější 

stolní tenis, který bude ve Vamber-

ku opět ke shlédnutí.

Konečná tabulka:
1. Baník Vamberk A 22 17 3 2 207:124 59
2. Baník Rtyně v Podkrk. B 22 15 2 5 199:135 54
3. Slovan Broumov A 22 13 2 7 194:147 50
4. Sokol Česká Skalice A 22 10 3 9 170:169 45
5. TJ Náchod A 22 9 4 9 167:164 44
6. Jiskra Jaroměř A 22 10 2 10 174:160 44
7. SK Dobré A 22 10 1 11 159:177 43
8. Sokol Častolovice A 22 8 5 9 163:167 43
9. TTC Lhoty u Potšt. A 22 7 6 9 173:178 42
10. Sparta Úpice B 22 8 3 11 165:183 41
11. Sokol Rychnov n.Kn. A 22 8 3 11 177:183 41
12. TJ Červený Kostelec-Horní A 22 0 0 22 59:220 22

Tabulky soutěží dalších družstev našeho oddílu (před posledním kolem)

Regionální přebor 1. třídy
1. TJ Sokol České Meziříčí „A“ 21 19 1 1 207:82 60
2. SK Týniště nad Orlicí „A“ 21 15 1 5 192:120 52
3. TJ Sokol Častolovice „B“ 22 12 3 7 172:149 49
4. SK Vršovan Voděrady „A“ 21 11 5 5 183:149 48
5. TJ Sokol Kostelec n. O. „D“ 22 11 3 8 179:148 47
6. TJ Sokol Kostelec n. O. „C“ 21 10 5 6 175:151 46
7. TTC Lhoty u Potštejna „B“ 21 10 4 7 171:160 45
8. TJ Baník Vamberk „B“ 21 8 3 10 155:166 40
9. TJ Start Olešnice v O. h. „A“ 21 7 3 11 141:168 38
10. SK Vršovan Voděrady „B“ 21 3 5 13 140:197 32
11. TJ Sokol Rychnov n. Kn.u „B“ 21 2 2 17 100:198 27
12. Sportovní klub Solnice „A“ 21 1 1 19 77:204 24

Regionální přebor 2. třídy
1. TJ Peklo nad Zdobnicí „A“ 21 17 2 2 237:141 57
2. Sportovní klub Týniště n. O. „B“ 21 17 1 3 254:124 56
3. TJ Prorubky „A“ 21 13 4 4 224:154 51
4. TJ Peklo nad Zdobnicí „B“ 21 12 3 6 203:175 48
5. TJ Velešov Doudleby n. O. „A“ 21 11 4 6 201:177 47
6. TJ Sokol Častolovice „C“ 21 10 2 9 207:171 43
7. TJ Baník Vamberk „C“ 21 7 2 12 170:208 37
8. TJ Sokol Hroška „A“ 21 7 1 13 178:200 36
9. TJ Sokol Slatina n. Zd. „A“ 21 6 2 13 154:224 35
10. TJ Start Olešnice v O. h. „B“ 21 5 3 13 157:221 34
11. TJ Sokol Tutleky „A“ 21 5 1 15 148:230 32
12. Sportovní klub Záměl „A“ 21 3 1 17 135:243 28

Mgr. Martin Vrkoslav, předseda oddílu ST

STOLNÍ TENIS

Postup A družstva 
do Oblastního přeboru 1. třídy



10.3.2012 se v Pekelské hospodě sešly děti na 2. ročníku dětského karne-

valu. Smích byl slyšet hodně daleko, hudba, soutěže, tanec, to vše dětem 

vyplnilo krásné sobotní odpoledne. Za organizaci patří dík a všichni se už 

těší na příští rok.

Dětský karneval



Z děl vambereckých malířů

Oldřich Čihák: Cesta na starý hřbitov


